

မိမိကိုယ်သာလျှင် ကြည့်ရှုဆင်ခြင်

သူတစ်ပါးတို့၏ ကြမ်းတမ်းဝန်တို မလိုသော စကားတို့ကို နှလုံးမသွင်းအပ်၊ သူတစ်ပါး၏ ကောင်းသောအမှု၊ မကောင်းသောအမှု ပြု မပြုကို မကြည့်ရှု မဆင်ခြင်ရာ၊ မိမိ၏ ကောင်းသောအမှု၊ မကောင်းသောအမှု ပြု မပြုကိုသာလျှင် ကြည့်ရှု ဆင်ခြင်ရာ၏။

ပုပ္ဖဝင်(ဓမ္မပဒ-၅၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာ အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စီးပွားရေးရာကော်မတီ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၇/၂၀၂၃)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများသာမက ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများလည်းပါဝင် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဘဏ်စနစ်များ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်များ ကောင်းမွန်နေရန်လို

နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် အမြင်ကျယ်ကျယ်ဖြင့် ရှုမြင်သုံးသပ်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စီးပွားရေးရာကော်မတီ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၇/၂၀၂၃)ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်ရာ စီးပွားရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ကောင်စီဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ဦးရွှေကြိမ်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

မြောက်

ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်တိုးမြှင့် ပြည်ပသွင်းကုန်လျော့ချ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်သူများ နေ့စဉ်ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲမှာ ကုန်စည် ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများ မြင့်မားနေခြင်းဖြစ်သည်။ ကုန်ပစ္စည်းတန်ဖိုးများ မြင့်မားနေခြင်းအကြောင်းရင်းသည် ပြည်ပသွင်းကုန်များပြားခြင်းကြောင့် ကုန်သွယ်မှုလိုငွေ မြင့်မားခြင်းကို အကြောင်းခံပေသည်။ သွင်းကုန်များ၍ နိုင်ငံခြားငွေလိုအပ်ချက်များလာသည်ကို အကြောင်းပြုပြီး ငွေကြေးဈေးကွက်တွင် ငွေလဲလှယ်နှုန်းမြင့်တက်လာကာ ကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများပါ လိုက်ပါမြင့်တက်လာသည်။

ဆက်စပ်အကြောင်းမှာ နိုင်ငံခြားငွေလိုအပ်ချက် မြင့်မားနေမှုကို အကြောင်းပြု၍ တရားမဝင်ငွေကြေးဈေးကွက်တွင် နေ့စဉ်ဈေးကစားနေမှုများ၊ တရားဝင်ကုန်စည်ဈေးကွက်တွင် မတော်လောဘဖြင့် ပိုမိုအမြတ်ထုတ်မှုများရှိလာခြင်းကြောင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှင့် ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာသည့်အကြောင်းများ ဖြစ်လာပြီး နေ့စဉ်လူမှုစီးပွားဘဝတွင် ပြည်သူများအခက်တွေ့စေသော အကြောင်းဖြစ်လာသည်။ အရင်းခံအကြောင်းသည် နိုင်ငံခြားငွေဈေးမြင့်တက်မှုကြောင့်ဖြစ်ပြီး အခြားအကြောင်းသည် နိုင်ငံခြားငွေကြေးမြင့်တက်မှုကို အကြောင်းပြု၍ မတော်လောဘဖြင့် အမြတ်ထုတ်လိုမှုများကြောင့်ဖြစ်သည်။

ပြည်သူများ ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများကို သက်သာစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြည်ထောင်စုကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ရေးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပြီး ဒေသအလိုက် ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်စေရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများအားလုံး ပူးပေါင်းဖြေရှင်းနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ အခြေခံပြည်သူများ ကြုံတွေ့နေရသော အခက်အခဲကို လတ်တလောပြေလည်စေရန်အတွက် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များကလည်း အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို သက်သာသောနှုန်းထားဖြင့် လိုက်လံရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အခြေခံပြည်သူများစု နေ့စဉ်စားရေးအတွက် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် အဓိကအရေးကြီးသည်။ ပြည်သူများ၏ စားရေးတွင် အဓိကကျသည့် အခြေခံစားသောက်ကုန် ဆန်၊ ဆီ၊ သား၊ ငါး စသည့်မီးဖိုချောင်သုံးစားသောက်ကုန်များ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ရေးကို ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုအပ်သည်။ ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ရေးအတွက် လက်တွေ့ကျပြီး အမှန်တကယ် အကျိုးရှိထိရောက်မည့် နည်းလမ်းများကိုအသုံးပြု၍ သက်ဆိုင်ရာကော်မတီများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂလိကအသင်းအဖွဲ့များနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည်။

ရေရှည်အားဖြင့် ငွေကြေးဖောင်းပွခြင်း၊ ကုန်ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လာခြင်းသည် ပြည်ပသွင်းကုန်များပြားပြီး နိုင်ငံခြားငွေလိုအပ်မှု မြင့်မားလာသည်ကို အကြောင်းခံနေသဖြင့် ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များကို အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ လုံလောက်ပိုလျှံအောင် ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့် ပြည်ပသွင်းကုန်များကို လျှော့ချနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေသည်။ အခြေခံစားကုန်တစ်မျိုးစီ၏ ပြည်တွင်းစားသုံးမှုလိုအပ်ချက်နှင့် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်နိုင်မှုပမာဏတို့ကို ချိန်ဆကာ လိုအပ်သည့်မူဝါဒများကို နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားပြီး ပြည်ထောင်စုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများအားလုံး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည်။

ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်ရေးအတွက် ကုန်ပစ္စည်းထွက်ရှိရာဒေသများမှ စားသုံးသည့်ဒေသများသို့ သယ်ဆောင်ရာတွင် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစရိတ်ကို ကြီးမြင့်စေသည့် စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှု၊ ကြားခံအဆင့် များပြားနေမှုကို လျှော့ချနိုင်မည့်နည်းလမ်းများရှာဖွေမှု၊ ကုန်စည်အဝင်/အထွက် ဖွဲ့စည်းမှု/မရှိနှင့် ဝိသမလောဘသမားများ၏ ဈေးကစားမှုများ ရှိ/မရှိတို့ကို စုံစမ်းစိစစ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်မှု၊ ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှုကို ပျက်ပြားစေမည့်ကိစ္စရပ်များအား ဥပဒေနှင့်အညီ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်မှု၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်နှင့်ဆေးဝါးများ ဈေးတက်မှုကို ထိန်းသိမ်းမှု၊ ဈေးကစားခြင်းနှင့်ဈေးကွက်အတွင်း ပစ္စည်းပြတ်လပ်အောင် သိုလှောင်မှု စသည်တို့ကို ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားရန် လိုအပ်ပေသည်။

ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှု၊ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုလျော့နည်းလာအောင်ဆောင်ရွက်မှုတို့သည် နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ အကျိုးစီးပွားဖြစ်သဖြင့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအတွက် အသိတရားဖြင့် အားလုံးပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပေသည်။ ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုသည် ကျယ်ပြန့်နက်နဲရှုပ်ထွေးသည့် အကြောင်းကိစ္စဖြစ်သဖြင့် လက်ရှိတွင် ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်မားစေသည့် အရင်းခံအကြောင်းများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ ထိန်းသိမ်းကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ရေရှည်အတွက် ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များကို တိုးတက်မြှင့်မားအောင် ဆောင်ရွက်ကာ ပြည်ပသွင်းကုန်များကို လျှော့ချနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား နှင့် ပဲများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။



သွားရောက်၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လေရှီးမြို့ ဗဟိုသာသနာပြုဌာန ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်းသို့ လေရှီးမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးမှု ကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၌ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု သင်တန်းဖွင့်

ကွတ်ခိုင် ဩဂုတ် ၂၅
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးခရိုင် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက အသေးစားကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ

ဖန်တီးရေးနှင့် ကျေးလက်နေထိုင်သူများ ဝင်ငွေတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းပါ ဘေးဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်ပေးနိုင်ရေး

လုပ်ငန်းအစီအစဉ်ဖြင့် အခြေခံစက်ချုပ်သင်တန်းကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နမ့်ဖတ်ကာကျေးရွာ (KBC) ဇွပ်ဂျာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ဦးစွာ လားရှိုးခရိုင် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကြည်မော်က သင်တန်းနှင့်ပတ်သက်သည့်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ သင်တန်းသူ ၁၀ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ပြီး နည်းပြဆရာမများက ဩဂုတ် ၂၄ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်အထိ တစ်လကြာ သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာစို့။

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်				၂၅ - ၈ - ၂၀၂၃	
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
FMI	၉,၃၀၀	၉,၅၀၀	၆၀၅	၅,၆၇၇,၂၀၀	
MTSH	၃,၂၀၀	၃,၂၀၀	၁၈,၆၀၅	၅၈,၆၂၁,၆၅၀	
MCB	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၀	၀	
FPB	၁,၇၅၀	၁,၇၀၀	၁၁၄	၁၉၇,၉၀၀	
TMH	၂,၄၅၀	၂,၄၅၀	၁၀၀	၂၄၅,၀၀၀	
EFR	၂,၃၀၀	၂,၃၀၀	၃၅၇	၈၂၁,၁၀၀	
AMATA	၄,၈၀၀	၄,၈၀၀	၃၆	၁၇၂,၈၀၀	
MAEX	၁,၉၀၀	၁,၉၀၀	၅၀	၉၅,၀၀၀	

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

❖ စာမျက်နှာ ၃ မှ
 ယခင် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းအပေါ်စွဲစဉ်က စောဒက မရှိသလောက်ဖြစ်သော်လည်း ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းတွင် စောဒကများရှိလာပြီး ယခု ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း၌ ပိုမိုများပြားလာကြောင်း၊ ယင်းအတွက်လည်း ရှင်းလင်းပြပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်တွင် အစိုးရအနေဖြင့် ဝင်ရောက်ကိုင်တွယ်မှုကို လျော့နည်းသောလျော့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော စီးပွားရေးအရ တိုက်ခိုက်မှု ပိတ်ဆို့မှုနှင့် နိုင်ငံစီးပွားရေးပျက်ယွင်းအောင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် ဝင်ရောက်ထိန်းညှိ ဆောင်ရွက်ပေးနေရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ပြည်ပဝင်ငွေရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ၊ နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်သည့်ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်အောင် စဉ်းစား၍ အားပေးချီးမြှင့်မှု (Incentive) များ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။
စီးပွားရေးစဉ်ဆက်မပြတ်ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် စက်မှုဇုန်များ စစ်ဆေးဆောင်ရွက် မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး နိုင်ငံဖြစ်သဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဇုန်များ၊ စက်မှုဇုန်ကိုသတ်မှတ်၍ မြေနေရာများ ချပေးထားကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နေရာချထားပေးသည့် မြေနေရာများကိုလည်း အမှန်တကယ်အသုံးပြုရန်လိုကြောင်း၊ အချို့မွေးမြူရေးဇုန်များ၌ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ အလားတူ စစ်ကြပ်မတ်မှုများ အားနည်းခြင်းကြောင့် စက်မှုဇုန်များ၌လည်း စက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့်မသက်ဆိုင်သည့် လူနေအိမ်များ တည်ဆောက်ထားရှိမှုများကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်များ၊ စက်မှုဇုန်များ စနစ်တကျဖြစ်စေရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ မြေနေရာယူထားပြီး မလုပ်ကိုင်မှုများရှိပါက အမှန်တကယ် လုပ်ကိုင်လိုသူများကို ပြန်လည်ချထားပေးရန်လိုကြောင်း။

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပြုသည့် စက်ယန္တရားများ၊ လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းကိရိယာများ ပြည်တွင်း၌ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ကူညီဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် တိုက်ရိုက်(သို့မဟုတ်)သွယ်ဝိုက် အကျိုးပြုစေမည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ သုံးသပ်ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း။
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမြှင့်တင်ရေး မကြာမီကာလအတွင်း ပွင့်လင်းရာသီ သို့ ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ်သဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေးအတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသထွက် စားသောက်ကုန်များ သန့်ရှင်းကောင်းမွန်မှုများရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ တည်းခိုရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ဟိုတယ်များနှင့် တည်းခိုခန်းများ၊ စားသောက်ရေးနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ အဆင့်အတန်း

ရှိရှိဖြစ်စေရေးအတွက်လည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ စနစ်တကျဖြစ်စေရေး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများအလိုက် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများသာမက ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများလည်းပါဝင်ကြောင်း၊ အဆိုပါဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဘဏ်စနစ်များ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်များ ကောင်းမွန်နေရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် အားလုံးမှအမြင် ကျယ်ကျယ်ဖြင့် ရှုမြင်သုံးသပ်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း မှာကြားသည်။
 ထို့နောက် စီးပွားရေးရာကော်မတီအတွင်းရေးမှူး စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးဝင်းရှိန်က ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
 ယင်းနောက်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရှုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအဆင့်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာ့ရိုးရာ အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲများ

အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများ သွယ်တန်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ အားကစားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်မှု အခြေအနေများ၊ လမ်းများအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
 ထို့နောက် အထွေထွေဆွေးနွေးကြရာ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံ၏ GDP တိုးတက်မှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား

❖ နယ်စပ်ဒေသကုန်သွယ်ရေးအတွက် ကားလမ်းကို အသုံးပြုလျက်ရှိသကဲ့သို့ မီးရထားလမ်းများ ဖောက်လုပ်နိုင်ရေးအတွက်လည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ မူဆယ်-မန္တလေး ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရန် သုံးသပ်ဆောင်ရွက်နေပြီး ချင်းရွှေဟော်-လာရှိုး ရထားလမ်းလည်း ဖောက်လုပ်သင့်ကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူရေနက်ဆိပ်ကမ်းမှ မန္တလေးသို့ မီးရထားလမ်းဖောက်လုပ် ရေးလုပ်ငန်းကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဖောက်လုပ်ပြီးစီးပါက ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ ပိုမိုတိုးတက်လာမည်

စီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအား ကုမ္ပဏီများမှတ်ပုံတင် ဖွဲ့စည်းခွင့်ပြုပေးမှု၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်များကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုများကိုလည်းကောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆီအုန်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေး ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကုန်သွယ်မှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကုန်စည်ပြပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ကုန်များကို ပြသဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှု၊ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများမရှိစေရေး စစ်ဆေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိမှုနှင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်သူများကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ဥပဒေ

အတွက် အဓိကကျသည့်နေရာများတွင် တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုမ္ပဏီတို့မှ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ကုန်စည် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မှန်မှန်ကန်ကန် လုပ်ဆောင်ရန်လိုကြောင်း၊ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်သူများကိုလည်း ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးများအား အခြားနည်းဖြင့်သုံးစွဲ ရာတွင် ဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ သာ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ဖြည့်စွက် မှာကြားပြီး လုပ်ငန်းများစနစ်တကျဖြစ် စေရေးနှင့် အခြားလိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။
 ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားရာတွင် အဓိကအားဖြင့် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး မြှင့်တင်မှုလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန် ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စီးပွားရေး ဇုန်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် အကောင်းဆုံးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စီးပွားရေးဇုန်များ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ လက်ရှိ အခြေအနေများအရ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင်

အသုံးပြုခြင်းထက် အခြားလမ်းကြောင်း များကိုလည်း စဉ်းစားဆောင်ရွက်ထားရန် လိုကြောင်း၊ ကိုပိုင်တည်၊ မူဆယ်၊ ချင်းရွှေဟော်၊ တာချီလိတ်၊ မြဝတီ နယ်စပ် ကုန်သွယ်မှုစခန်းများကို အဆင့်မြှင့်တင်သွားရန် လိုကြောင်း၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်ပစ္စည်းများ မြန်မြန်ဆန်ဆန် တင်ပို့ နိုင်ရေး မိမိတို့ပို့ဆောင်မည့်ပစ္စည်းများကို မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်း၌ ကြိုတင်စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ အလားတူ နယ်စပ်ဒေသ ကုန်သွယ်ရေးအတွက် ကားလမ်းကို အသုံးပြုလျက်ရှိသကဲ့သို့ မီးရထားလမ်းများ ဖောက်လုပ်နိုင်ရေး အတွက်လည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ မူဆယ်-မန္တလေး ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရန် သုံးသပ်ဆောင်ရွက်နေပြီး ချင်းရွှေဟော်-လာရှိုး ရထားလမ်းလည်း ဖောက်လုပ် သင့်ကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူရေနက် ဆိပ်ကမ်းမှ မန္တလေးသို့ မီးရထားလမ်း ဖောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ဖောက်လုပ်ပြီးစီးပါက ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ ပိုမိုတိုးတက်လာ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အိန္ဒိယ၊ မြန်မာ၊ ထိုင်း သုံးနိုင်ငံ ဆက်သွယ်မှုကို အထောက်အကူ ပြုသည့်တူးလမ်း ပြန်လည်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း။
 ကုန်ပစ္စည်းများ ပြည်ပသို့တင်ပို့ရာ တွင် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုကို မထိခိုက်စေ ရန်လိုကြောင်း၊ စာရင်းဇယားများ မှန်ကန်မှုရှိရန်လိုကြောင်း၊ စပါးစိုက်ပျိုး သည့် လယ်မြေဧက ၁၃ သန်းကျော်တွင် သီးထပ်များ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် Incentive ပေး၍ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စပါး အပါအဝင် အခြားသီးနှံများအားလုံး ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းအတိုင်း ရရှိအောင် စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး အတွက် လိုအပ်သည့်သွင်းအားစုများ စနစ်တကျ ထည့်သွင်းနိုင်ရန်အတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန်လို ကြောင်း၊ သီးနှံများအထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်လာပါက ထုတ်ကုန်များ ပိုမို ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ပသို့တင် ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသည့် ကော်ဖီနှင့် ပြောင်းသီးနှံများ သည် ပြည်ပဈေးကွက်ရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေး ရန်လိုကြောင်း၊ ယနေ့ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးမှုများသည် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် များစွာ အကျိုးရှိကြောင်း၊ လက်တွေ့အောင်မြင် အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း ပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်း လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

❖ မကြာမီကာလအတွင်း ပွင့်လင်းရာသီသို့ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ်သဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွား ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေးအတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသထွက်စားသောက်ကုန်များသန့်ရှင်းကောင်းမွန်မှုများ ရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ တည်းခိုရေးနှင့် သက်ဆိုင် သည့်ဟိုတယ်များနှင့် တည်းခိုခန်းများ၊ စားသောက်ရေးနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ အဆင့် အတန်းရှိရှိဖြစ်စေရေးအတွက်လည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရန်လို

Border Trade နှင့် Normal Trade နှစ်ခုလုံးကို မှီတအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုကြောင်း၊ ဈေးကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ လည်း တစ်ခုတည်းကိုမှီခိုခြင်းထက် အခြားဈေးကွက်များ ရရှိရေးအတွက် လည်း ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ကြိုတင် မြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း။
 ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မြန်ဆန်ရေး သည်လည်း အရေးကြီးကြောင်း၊ လမ်းခရီး တစ်လျှောက် မလိုလားအပ်သည့်ငွေကြေး ပေးဆောင်ရမှုများ မရှိစေရေးအတွက် လည်း တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် စနစ် တကျ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်နေရန် လိုကြောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသကုန်သွယ်မှု များ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း လမ်းကြောင်းတစ်ခုတည်းကို အဓိကထား

လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးဆိုင်ရာ သောကြာနေ့စကားပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရန်နှင့် ဝန်ထမ်းစွမ်းဆောင် ရည်မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်သည့် Knowledge Sharing Programme (KSP) သောကြာနေ့ စကားပွဲ အမှတ်စဉ်(၂၇) ဆွေးနွေး ပွဲအဖြစ် “အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယူးဒေလီ မြို့၌ ဘင်းမိစတက်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ များအတွက် ကျင်းပသည့် ပထမ အကြိမ် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့ စေရေးဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ပေးရေး အစီအစဉ်သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံ များ မျှဝေခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး



ဒေါက်တာကော် တက်ရောက် အမှာစကား ပြောကြားသည်။
ပြောကြား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ ဆွေးနွေးတင်ပြမည့် အကြောင်း အရာခေါင်းစဉ်ပါ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ဘက်စုံပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့အစည်း (Bay of Bengal Initiative for Multi-Sectoral Technical and Economic Cooperation-

BIMSTEC) သည် တိုးတက် ပြောင်းလဲလာသော စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ အတွက် လိုက်လျောညီထွေ ဖြစ်စေရန် အဆင့်ဆင့် ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်း ခဲ့သော ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ အကြား လွတ်လပ်စွာ ကုန်သွယ်မှု ပြုနိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စီးပွားရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အဖွဲ့ အစည်းများ ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း၊

အဆိုပါ အဖွဲ့အစည်းများကို နိုင်ငံ ရှိ ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွား ဖော်ဆောင်ရာ၌ အခြေခံလိုအပ် ချက်ဖြစ်သည့် စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေလာစေရေး၊ စီးပွားရေး တိုးတက် ကောင်းမွန်လာစေရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များပြားလာစေ ရေး၊ နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်ဆံရေး နှင့် မိတ်ဆွေနိုင်ငံများ တိုးပွားလာ စေရေးအတွက် တည်ထောင်ကြ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းအဖွဲ့အစည်း များတွင် ပါဝင်ပူးပေါင်းခြင်းဖြင့်

နိုင်ငံစီးပွား တိုးတက်စေရေး အတွက် စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာ ပူးပေါင်းမှုများကို ပိုမိုဆောင်ရွက် လာနိုင် မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ တွင် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အကြောင်း အရာများကို သိရှိနားလည်နိုင် စေရေး ပါဝင်ဆွေးနွေးကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနားတွင်

နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်စိုးမြတ်သန္တာက “ ဘင်းမိစတက်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အတွက် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချော မွေ့စေရေးဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ပေးရေး အစီအစဉ်သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံ များ မျှဝေခြင်း” ခေါင်းစဉ် ဖြင့် ရင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများက သိရှိ လိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေး ကြသည်။ အခမ်းအနားသို့ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၊ အရာထမ်း/ အမှု ထမ်းများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ရုံးချုပ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ဦးစီးမှူးရုံးများမှ အွန်လိုင်းဖြင့် တက်ရောက်သူများ အပါအဝင် ဝန်ထမ်း ၁၂၀ ကျော် တက်ရောက် ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်နှင့် မြန်မာစာအဖွဲ့လုပ်ငန်းများသို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အနောက် ပိုင်းတက္ကသိုလ်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ်စီမံဌာနနှင့် တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက် တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သန့်ရှင်း၊ သမိုင်း၊ ပထဝီနှင့် အင်္ဂလိပ်စာဌာန စာသင်ခန်းများရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပညာ သင်ယူရာတွင် မိမိတို့သင်ယူရသည့် ဘာသာရပ် များကို တတ်ကျွမ်းအောင် ကြိုးစားသင်ယူကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားပြီး ဘာသာရပ်ဌာနများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကာ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ရင်းရင်း နီးနီးတွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန် နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်သို့ ရောက်ရှိပြီး တရုတ်



ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကွေ့ကျိုးပြည်နယ် ကွေ့ရန်မြို့ တွင် ဩဂုတ် ၂၉ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် China-ASEAN Education Cooperation Week (CAECW) 2023 and One Belt One Road University Presidents' Forum 2023

အဆိုပါ China-ASEAN Education

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်က ပါဝင်ပြသမည့် တက္ကသိုလ်ပြခန်း နမူနာကို ကြည့်ရှုကာ လိုအပ်သည်များ မှာကြား သည်။

Cooperation Week (CAECW) 2023 and One Belt One Road University Presidents' Forum 2023 ဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံပေါင်း ၂၁ နိုင်ငံမှ တက္ကသိုလ် ပြခန်းပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ပြသမည့်အစီအစဉ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် မှပါဝင်၍ ပြခန်းတစ်ခု ပြသမည်ဖြစ်သည်။ ဆွေးနွေးပြောကြား ထိုနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန်နိုင်ငံခြား ဘာသာတက္ကသိုလ် ပရဂဏ်၊ စာသင်ခန်းများအတွင်း သင်ယူလေ့လာနေမှုအခြေအနေနှင့် ဘာသာရပ် ဆိုင်ရာဌာနများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး ပါမောက္ခ (ဌာနမှူး)များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုကို အားပေးသော၊ စာကြည့်တိုက် နှင့် အင်တာနက်အသုံးပြုသော သင်ကြားသင်ယူမှု စနစ် အသုံးပြုမှုမြှင့်တင်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားဘာသာစကားဦးစီးဌာနသို့ ရောက်ရှိ ပြီး မြန်မာစာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် မြန်မာစာအဖွဲ့ဝင် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများထံမှ အကြံဉာဏ်များရယူကာ ရှေ့လုပ်ငန်း အစီအမံများ ကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရတနာမြင့်နိကာယ်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကြိုဆိုပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တောင်ဒဂုံမြို့နယ် ရတနာမြင့်နိကာယ်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်၌ ဩဂုတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက သံဃာတော်များအား တာဝန်ခန့် အပ်လွှာဆက်ကပ်ပွဲ၊ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ် ပညာရည်ချွန် ဆုပေးပွဲ၊ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားကြိုဆိုပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပ ခဲ့သည်။
ဩဝါဒံယူ ဦးစွာ ရတနာမြင့်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်အမိပတိ ပြည်မြို့ ကြည်သာအေးမြဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကာသလ္လထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ဩဝါဒံ ခံယူခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပညာရေးကော်မတီဘုတ်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တနန္ဒက ဩဝါဒကထာချိုးမြှင့် တော်မူပြီး ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တပညာသာမိက နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား

မိန့်ကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် အမိပတိဆရာတော်အားခန့်အပ်လွှာ ဆက်ကပ်ခြင်း၊ ပါမောက္ခဆရာတော်၊ ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော်၊ သင်ကြားစီမံနှင့် မော်ကွန်း ထိန်းဆရာတော်များအား အသိအမှတ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများကို သက်ဆိုင်ရာဆရာတော်ကြီးများက ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ဆရာတော် သံဃာတော်များ၊ ပင့်ဖိတ်ထားသော ဆရာတော်များအား အလှူရှင် များက ဆွမ်းစရိတ်နှင့် ခရီးစရိတ်များကို ဆက်ကပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ယင်းနောက်၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်ဆုများ ချီးမြှင့်ပြီး ပညာရည်ချွန်ဆု အလှူငွေများကို မင်္ဂလာ ဈေးသူဈေးသားများ၊ အလှူရှင်များက တစ်ပါးချင်းစီ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တင်ဝင်းတင်

မိုးနဲမြို့နယ်၌ မိုးသီးနှံမြေပဲ မျိုးသန့်ပွားစိုက်ခင်း စံကွက်ရိတ်သိမ်း

မိုးနဲ ဩဂုတ် ၂၅ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မိုးနဲမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေသော မိုး သီးနှံမြေပဲ စံပြစိုက်ခင်းကို လှိုင်ချိုကျေးရွာအုပ်စု လွယ်ယု ကာ ကျေးရွာတွင် တောင်သူ ဦးပုည၏ မြေပဲမျိုးသန့်ပွားနေရာ ၌ မကွေး ၁၆ နှင့် ဆင်းပဒေသာ ၁၁ မျိုးကို ယမန်နေ့ နံနက် ၈ နာရီက စံကွက်ရိတ်သိမ်းခဲ့ သည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စမ်းသပ်စိုက်ခင်း နှစ်ဧကအား ကောင်း၊ သင့်၊ ညံ့ခွဲ၍ စံကွက် ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ တစ်ဧကပျမ်းမျှ အထွက်နှုန်းမှာ တင်း ၇၀ ထွက်ရှိ



ပြီး စံကွက်ရိတ်သိမ်းရာနေရာသို့ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မော်ဦးနှင့် ကွင်းတာဝန်ခံ များက ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြ သည်။ မိုးနဲမြို့နယ်တွင် ဆီရိက္ခာဖူလုံ

ရေးအတွက် ပန်းနှမ်း၊ မြေပဲ၊ နေကြာသီးနှံတို့ကို စိုက်ပျိုးလျက် ရှိရာ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ယခုနှစ်တွင် မိုးမြေပဲကို ဧက ၄၄၀ စိုက်ပျိုးထားကြောင်း သိရသည်။ မျိုးညွှန်ရွှေ(မိုးနဲ)

မာရ်စိတ်ကို တွန်းဖြိုဖျက်၍ မာရ်ငါးပါးလည်း အောင်နိုင်စေ

ရတနာသုံးပါးကို ယုံကြည်ကိုးကွယ် လျက် တန်ခိုးကြီးမား ဘုရားစေတီပုထိုး များ၊ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအား ဖူးမြော် ရသည့်အခါတိုင်း ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်အားလုံး ကိုယ်စား ဝမ်းသာကြည်နူး အထူးဖြစ်ရ သည်။ ရင်ထဲ၊ နှလုံးသားထဲတွင် ကြည်လင်အေးမြ ချမ်းသာသွားရသည်။ ကမ္ဘာ့အထင်ကရ ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး၊ ခမ်းနားကြီးကျယ်ဆုံးသော အသစ် စက်စက် မာရ်ဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ရသည်မှာလည်း ထို့အတူပင်။ ဖူးချင်စိတ်ပြင်းပြစွာဖြင့် လာရောက်ဖူးမြော်ကြသည့် ရုပ်နိရဝံဇာ ရဟန်းရှင်လူ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ၊ ပြည်သူအပေါင်းကို နေ့စဉ်မြင်ရတော့ ရ သည်မှာလည်း လက်ရှိနှင့် အနာဂတ် သာသနာတော်ကြီးအတွက် ဝမ်းမြောက် ကြည်နူးစရာ...။ သာသနာ၏ သမိုင်း မှတ်တိုင်တစ်ခု၊ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့ အတွက် အထွတ်အမြတ်တစ်ခု၊ ဘဝ မှတ်တိုင်တစ်ခု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ပြယုဂ်တစ်ခုအဖြစ် မြင်ရဖူးရသည်ကပင် ကြည်ညိုစရာ၊ လေးစားစရာ၊ ဂုဏ်ယူ စရာဖြစ်ရသည်။



တန်ဖိုးထားကြသည်မှာ မဆန်းလှ၊ မုဒိတာပွား ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ကြ ရသည်။ ရုပ်ဝေးဘုရားဖူးပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း မာရ်ဝိဇယဘုရားကြီး ဖူးမြော်ရင်း ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း အခြားတန်ခိုးကြီး ဘုရားများသို့လည်း ဖူးမြော်ခွင့် ရသွားသည့်အတွက် နေပြည်တော်တစ်ခွင် ရုပ်နိရဝံဇာ ဘုရားဖူးများဖြင့် စည်ကားသွားခဲ့သည် မှာ အားကျဂုဏ်ယူစရာဖြစ်သည်။ ထို့အတွက် ဘုရားကြီးပေါ်ထွန်းရာ စနစ်တကျ ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုခဲ့ကြသူ များနှင့် ဘာသာတရားအားကောင်းသော အလှူရှင်အပေါင်းကို အကြိမ်ကြိမ် သာဓုခေါ် အထူးကျေးဇူးတင်မိပေတော့ သည်။

နိုင်မှသာ ဘုရားအဖြစ်ကိုရောက်သည် ဟူသော အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝမှုကို ဆောင်သည်။ သို့ဆိုလျှင် သေခြင်းတရားများက မည်သို့ဖြစ်ပါသလဲ၊ မာရ်ငါးပါးသော သေခြင်းတရားများပင်ဖြစ်သည်။ သံသရာ တစ်လျှောက် တစ်လည်လည် လောကီ အာရုံကာမဂုဏ်မျိုးစုံ ခံစားစိစားရအောင် ဖန်ဆင်းတတ်သော၊ မြတ်စွာဘုရားကို အမျိုးမျိုး နှောင့်ယှက်ခြိမ်းခြောက်တတ် သော မာရ်နတ်မင်းကိုလည်း အောင်နိုင် ခဲ့ဖူးသည်။ အောင်နိုင်ရာတွင် မေတ္တာဖြင့် လည်းကောင်း၊ အရဟတ္တမဂ်ဖြင့် လည်းကောင်း အတုမရှိ အောင်တော်မူ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုအောင်နိုင်မှုကို အစွဲ ပြု၍လည်း တို့တစ်တွေ သံသရာပြတ် ကြောင်း ကျင့်ကြံအားထုတ်ဖို့ရန်ကို သတိသံဝေဂရစေသည်။ ကိလေသာ ဟူသည် စိတ်နှလုံးကို ပူလောင်ဆင်းရဲ စေသည် မဟုတ်ပါလား...။

ထိုကိလေသာများကို မသတ်နိုင် သရွေ့ သေခြင်းတရားကမလွတ်၊ ထို့ကြောင့်လောဘ၊ ဒေါသ၊ မသိမ္မာမောဟ၊ မာန၊ အယူမှားဒိဋ္ဌိ တွေးတောယုံမှား စိတ်နှစ်ခွနှင့် ဝိစိကိစ္ဆာ၊ ထိုင်းမှု၊ မှိုင်းမှု၊ ပျင်းရိမှုစိတ်က ပျံ့လွင့်ဥစ္စုစ္စ၊ မကောင်းမှု လုပ်ရသည်ကို မရှက်ကြတော့သည့် အဟိရိကနှင့်တကွ ကောင်းတာလုပ် ရမှာ ရှက်ကြောက်နေတတ်ကြသည့် အနောတ္တပ္ပ စသည် အားကြီးသော ထိုကိလေသာမာရ်များသည်ပင် ဘုရား ရှင်အောင်နိုင်တော်မူခဲ့သော အကုသိုလ် တရားများဖြစ်ခဲ့သည်။ ယနေ့ လူသား များတွင်ရော .. အစဉ်ကိန်းအောင်းနေ သည့် ကိလေသာများကို သတိမလွတ် မမေ့ကြကုန်ဘဲ လျှော့ချလျှော့ကျနိုင်ရန် ကြိုးစားအားထုတ်ကြရမည့် အခွင့်အခါ ကောင်းတစ်ခုဆီ ရောက်နေသည်ဟုသာ မြင်မိပါသည်။

ဒေါက်တာမြတ်မိုး

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအားလုံး၏ ဗဟိုချက်မအဖြစ် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုတရား

လက်ရှိကမ္ဘာ့အခြေအနေ၊ မြန်မာ နိုင်ငံ အခြေအနေများအရ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ဆက်လက် ခိုင်ခိုင်မာမာ ထွန်းလင်းတောက်ပနေပုံကို ကမ္ဘာကိုပြသရန် လိုအပ်နေသည်။ ထို့ကြောင့် ငါတို့၏ ဤသာသနာသည် ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓဘာသာကိုးကွယ်မှု၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်သည်ဆိုသော အချက်ကို ကောင်းစွာနှလုံးသွင်းလျက် သာသနာ ကြီး တည်တံ့အောင် အစဉ်ကြိုးစား အားထုတ်နေရမည်ဟု ခံယူလိုက်မိသည်။ ယခုကာလများတွင်မူ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့်အတူ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများကိုပါ ရရှိလာချင် သည်။

လက်ရှိဘာသာတရားအပေါ် မိရိုး ဖလာ အသိကလေးမျှနှင့် တင်းတိမ် ရောင့်ရဲမနေသင့်ဘဲ ပညာအခြေခံ မှန်ကန်သည့် ဘာသာတရားအဆုံးအမ များ မှန်ကန်သောအယူ၊ မှန်ကန်သော အမြင်များဖြင့်သာ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား အားလုံး၏ စိတ်ဓာတ်များကို ဖြူစင် သန့်ရှင်း အေးချမ်းကြည်လင်စေလိုသည့် ဆန္ဒဖြစ်ပါသည်။ အထက်တန်းစား ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များပီပီ မှန်ကန်သော အပြုအမူများဖြင့် ကောင်းသောသူစရိုက် များကိုသာ မြင်ချင်၊ တွေ့ချင်ကြမည် ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ ကိလေသာပါး အစွဲနည်းစွာဖြင့် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား သာသနာကို ရိုသေလေးစားရာ ပူဇော်ရာ ရောက်မည်ဖြစ်ကာ သာသနာကြီးလည်း အခွန်ရှည် တည်တံ့သန့်ရှင်းလာမည်၊ နိုင်ငံတော်လည်းငြိမ်းချမ်းသာယာပြော လာမည်၊ ကမ္ဘာကြီးလည်း ငြိမ်းချမ်း၊ ပြည်သူတွေလည်း လုံလုံခြုံခြုံ အေးအေးချမ်းချမ်းဖြင့် နေထိုင်လုပ်ကိုင် စားသောက်နိုင်ကြမည်ဟု ယုံကြည်မိ ပါသည်။

စွန့်လွှတ်စွန့်ကြသည့်ဒါန ထက်သန် သည့် ဝေယျာဝစ္စသီလကုသိုလ်များဖြင့်

အဓိကအရေးကြီးသည်မှာ ဗုဒ္ဓ ဘာသာဝင်တို့၏ သာသနာအမွေအနှစ် များ မယ်မီးယိုင်း မပျောက်ကွယ်ရေးပင် ဖြစ်သည်။ ရုပ်ပွားတော်ကြီးနှင့်တကွ ဘုရားပရိဝုဏ်နှင့် သာသနိကအဆောက် အဦများ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး သန့်ရှင်းသပ်ရပ် လှပနေရန်မှာကျွန်တော် တို့ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် ဓမ္မမိတ်ဆွေအပေါင်း တွင် တာဝန်ရှိသည်ဟုခံယူပြီး ပူးပေါင်း ပါဝင်ကြခြင်းဖြင့် သာသနာတော်ကြီး အခွန်ရှည်အောင် ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ကြရန်ဖြစ်သည်။ ပညာရပ်အမြင့်ဆုံးဖြင့် အခက်အခဲ အချို့အောက်မှာ စနစ်တကျ တည်ဆောက်ထုထောင်ခဲ့ကြရသော ရုပ်ပွား တော်ကြီးဖြစ်သည့်အတွက် ဗုဒ္ဓဗျာဉ် တော်နှင့် စာမျက်နှာ ၇ သို့ ၀

ထည်ဝါခံ့ညား

ဓမ္မတရားများ လွမ်းခြံရာ

တိမ်စိုင့်တိမ်လိပ်၊ တိမ်ရိပ်များကြားမှ ထိုင်တော်မူရုပ်ပွားတော်ကြီး၏ သပ္ပာယ် မျှတ တန်ခိုးအာနုဘော်တို့ကား ဘုရားဖူး အပေါင်းနှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်အားလုံး၏ နှလုံးသားကို ငြိမ်းချမ်းသွားစေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျက်သရေဆောင် ကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားဗုဒ္ဓမျက်နှာတော်၏ ဖြူစင်ကြည်လင်မှုက ဘုရားဖူးအပေါင်း ၏ရင်ကို အေးမြလန်းဆန်းသွားစေသည် မှာ ပြုံးတော်မူဘုရားရှင်၏ မေတ္တာရင်ခွင် ကို ခိုလှုံလိုက်ရသကဲ့သို့ပင်။

ရတနာတန်းဝင် အဖိုးတန် စကျင် ကျောက်ရင်ပြင်တော်နှင့် ဗိသုကာ မြောက် ကြီးကျယ်ခမ်းနား သာသနိက အဆောက်အဦများကား ဗုဒ္ဓဘာသာ၏ ဂုဏ်ကျက်သရေကို ထွန်းလင်းတောက်ပ စေသည်။ လေ့လာကျက်စား အားထုတ် နိုင်ရာ ဘုရားပရိဝုဏ်အနံ့ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ အနုသုခမလက်ရာများကား ဗုဒ္ဓဘာသာ ဝင်တို့၏ ကြည်ညိုသဒ္ဓါကို ပို၍တိုးပွား စေသည်။ ခမ်းနားထည်ဝါလှသည်ဖြစ်၍

မာရ်ဝိဇယက ညွှန်းသော အောင်နိုင်ခြင်းတရားများ

မာရ်ဝိဇယဟူသည် မာရ + ဝိဇယ ဟူသည့် အနက်ရှိသည်။ မာရ = သေခြင်း၊ သေစေခြင်းဟူသည် မာရ်နတ်ကို ညွှန်း၏။ ကုသိုလ်တရားကို ဟန့်တား သတ်ဖြတ်သော မာရ်ဖြစ်၏။ ဝိဇယ ဟူသည် အောင်နိုင်ခြင်း၊ လွှမ်းမိုးခြင်း အနက်ကိုဆောင်၏။ သို့ဖြစ်၍ မာရ်ဝိဇယ ဟူသည် မာရ်ကိုအောင်မြင်ခြင်း၊ သေခြင်းတရားကို အောင်မြင်ခြင်းမည်ပါ သည်။ တစ်နည်း အကုသိုလ်ကို ကုသိုလ် က အောင်နိုင်ခြင်း၊ သေခြင်းတရားကို အောင်နိုင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူပါ သည်။ အနှစ်သာရအားဖြင့် ဘုရားရှင် တို့မည်သည် မာရ်ငါးပါးကို အောင်နိုင်မှ၊ အောင်မြင်ခြင်းမှတ်ကျောက်ကို လွှင့်တင်

ထိုကိလေသာများကို မသတ်နိုင်သရွေ့ သေခြင်းတရားကမလွတ်၊ ထို့ကြောင့် လောဘ၊ ဒေါသ၊ မသိမ္မာမောဟ၊ မာန၊ အယူမှားဒိဋ္ဌိ တွေးတောယုံမှား စိတ်နှစ်ခွနှင့် ဝိစိကိစ္ဆာ၊ ထိုင်းမှု၊ မှိုင်းမှု၊ ပျင်းရိမှုစိတ်က ပျံ့လွင့်ဥစ္စုစ္စ၊ မကောင်းမှုလုပ်ရသည်ကို မရှက်ကြတော့သည့် အဟိရိကနှင့်တကွ ကောင်းတာလုပ်ရမှာ ရှက်ကြောက်နေတတ် ကြသည့် အနောတ္တပ္ပ စသည် အားကြီးသော ထိုကိလေသာမာရ်များသည်ပင် ဘုရားရှင် အောင်နိုင်တော်မူခဲ့သော အကုသိုလ်တရားများဖြစ်ခဲ့သည်။ ယနေ့ လူသားများတွင် ရော.. အစဉ်ကိန်းအောင်းနေသည့် ကိလေသာများကို သတိမလွတ် မမေ့ကြကုန်ဘဲ လျှော့ချလျှော့ကျနိုင်ရန် ကြိုးစားအားထုတ်ကြရမည့် အခွင့်အခါကောင်းတစ်ခုဆီ ရောက်နေသည်ဟုသာမြင်မိ

မာရဝိဇယ ရုပ်ပွားတော် ဖူးမြော်ကြစို့ တူပျော်ပျော်

- * နေပြည်တော် အောင်ခန်းဖွင့်
အောင်ပန်းပွင့် အောင်မြေ၊
အောင်အရှည် အောင်စည်တီးလို့
အောင်ပြီးအောင်နေ၊
အောင်စေညွန့် အောင်ခွန်းခြွေ
အောင်သွန်းရေ အောင်စေကြောင်း။
အောင်လံထူ အောင်သံပေးလို့
အောင်ရေးဆုတောင်း။
- * အောင်မြေမှာ မျှော်ချေက
အကျော်ဇေယျ ထွန်းတောက်ပေါ်၊
အံ့ဖွယ်စုံ အံ့မခန်းအောင်
ဆန်းသစ်ပုံဖော်၊
မာရဝိဇယ ရုပ်ပွားတော်
ပူဇော်လို့ တည်ထား။
ငါးပါးမာရ် ဘေးရန်ဝေးကာ
ငြိမ်းအေးစေသား။
- * ရုပ်ပွားတော် တည်ထားရေး
မြော်တွေးလို့ ရည်စိတ်သန်၊
ဗုဒ္ဓသာသနာ အရှည်ခံ့လို့
တည်တံ့စေရန်၊
ဆရာတော်များ မိန့်မှာသံ
နာခံ့လို့ ဦးထိပ်ထား။
ကျမ်းဂန်လာ မူအတိုင်းပါပဲ
ညှိနှိုင်း အတည်ယူလို့
ထိုင်တော်မူ သဏ္ဍာန်ပြတဲ့
ဗုဒ္ဓရုပ်ပွား။
- * ရုပ်ပွားလျာ ဘုန်းရောင်တောက်တဲ့
စကျင်ကျောက် သယ်ယူရာ၊

- ရေကြောင်းတစ်တန် ကုန်းကြောင်းလမ်းနဲ့
သယ်ဆောင်ရာ ခရီးကြမ်းသော်လည်း
ကြိုးပမ်းညီညာ၊
အားစိုက်လို့ ကြည်ရွှင်သာ
နိုင်ရာက တစ်ဖက်တစ်လမ်း။
လူအင်အားရယ်နဲ့
စက်ယန္တရား အစုံအလင်ပေါ့
လမ်းကြောင်းထွင် အဆင်သင့်အောင်
အဆင့်ဆင့်လှမ်း။
- * ရုပ်ပွားလျာ ကျောက်တော်ကြီးကိုလ
ခေတ်မီနည်း အတတ်ပညာ၊
ကမ္ဘာမှာ မြန်မာများရဲ့
စွမ်းအားပေါ်လာ၊
အနုစိတ် ပုံတော်ပါ
ဂုဏ်ကျော်ကာ ထင်ရှား။
အနုလက်ရာ မြန်မာမှုနဲ့
ထုဆစ်လိုထား။
- * ကမ္ဘာပေါ် စံပျော်သမျှ
ဉာဏ်တော်က အမြင့်ဆုံးသာ၊
ကျမ်းဂန်အကျော် ဆရာတော်များရယ်နဲ့
အင်ဂျင်နီယာ တပ်မတော်သား
အင်ဂျင်နီယာ အရပ်သားတို့
အစဉ်ညီညာ တစ်တပ်တစ်အားရယ်နဲ့
ကျောက်တော်ကို ထုဆစ်ထားတဲ့
ရုပ်ပွားတော်ပါ၊
ဘူမိဗဿမုဒြာ၊
ပမာဏ ကြီးမား။
နိုင်ငံခြားသားမပါဘူး

- မြန်မာများ ဉာဏ်ရည်ရွှင်လို့
ကြံစည်ထွင် ခေတ်မီနည်းတွေနဲ့
ပေါင်းစည်းတဲ့အား။
- * ရုပ်ပွားတော် သပ္ပာယ်ရွှန်းလို့
ခံ့ထည်လွန်း စံပယ်၊
သာသနာ ရောင်ဝါလွင့်လို့
တင့်တောင့်တင့်တယ်၊
သာသနာ့ ဝတ္တကနယ်
ဆန်းကြယ်လို့ စည်ကား။
ကျောင်းဇရပ်တွေနဲ့
တန်ဆောင်းပြာသာဒ် ကန်တော်မင်္ဂလာနဲ့
ဥယျာဉ်သာ ပန်ရတယ်
လှပခံ့ညား။
- * ကျောက်စာရုံ စေတီများကို
ဝပ်တွားလို့ ဦးခိုက်ကာ၊
သုံးပုံတော် ပိဋကတ်ကို
ဖတ်မှတ်လေ့လာ၊
မြတ်ဗုဒ္ဓ သာသနာ
ကမ္ဘာအနှံ့ ပြန့်ပွားရေး။
ဟောမြက်ဖော် တရားဓမ္မရယ်က
လောကငြိမ်းအေး။
- * မာရဝိဇယ ရုပ်ပွားတော်၊
နယ်အစုံ နယ်တစ်လွှားဆီမှ
ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူ့အများရယ်က
ဝပ်တွားကော်ရော်၊
အခါထူး အခွင့်ပေါ်
ဖူးမြော်ရ ကြည်နူး။
ရုပ်ပွားတော် ဥယျာဉ်နန်းမှာ
လန်းဆန်းရွှင်မြူး။ ။

ရေနံ့သာမောင်ကျော်ညွန့်

○ စာမျက်နှာ ၆ မှ
အဆောက်အဦများ မပျက်မစီး၊
မယိုယွင်း၊ မညစ်နွမ်းစေရေး၊ စားကြွင်း
စားကျန် အမှိုက်သရိုက်များနှင့် အစွန်း
အထင်းများ မဖြစ်စေရေးအတွက်
စွန့်လွှတ်စွန့်ကြဲသည့်ဒါန ထက်သန်
သည့်စေတနာ ဝေယျာဝစ္စကုသိုလ်
ထူးများဖြင့် တတ်အားသမျှ ကုသိုလ်ယူ
ပါဝင်မှုဝေကြစေလိုပါသည်။
ကိုယ်စီကိုယ်စီဘဝများမှာ ထူးကဲစွာ
ရခဲလှသည့် ဤအခွင့်အရေးကို သဒ္ဓါ
ထက်သန်စွာဖြင့် ရယူလိုစိတ်များဖြစ်မိ
ပါသည်။ တရားသံများ ဝေဆာရာ
ဤနေရာ ဤဌာနလေးသည် အများ
လှူဒါန်းပူဇော်အားထုတ်ရန်သာသနာကို
ထောက်ပံ့ရန် သင့်လျော်မျှတသည့်
နေရာတစ်ခုလည်း ဖြစ်နေသည်ကို
သတိပြုမိပါသည်။ အများပြည်သူများ

ပညာရပ်အမြင့်ဆုံးဖြင့် အခက်အခဲအချို့အောက်မှာ စနစ်တကျ တည်ဆောက် ထုဆစ်ခဲ့ကြရသော ရုပ်ပွားတော်ကြီးဖြစ်သည့်အတွက် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်နှင့် အဆောက် အဦများ မပျက်မစီး၊ မယိုယွင်း၊ မညစ်နွမ်းစေရေး၊ စားကြွင်းစားကျန် အမှိုက်သရိုက် များနှင့် အစွန်းအထင်းများ မဖြစ်စေရေးအတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်ကြဲသည့်ဒါန ထက်သန် သည့်စေတနာ ဝေယျာဝစ္စကုသိုလ်ထူးများဖြင့် တတ်အားသမျှ ကုသိုလ်ယူ ပါဝင်မှုဝေ ကြစေလို

စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ဆက်လက် တည်ထားရုံနှင့်မပြီး အစဉ်မပြတ် ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းပူဇော်မှုများ ရှိနေရပါဦးမည်။ တရားကြီးပတ်ဝန်းကျင် အမြဲစိမ်းလန်း စိုပြည်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ များစွာရှိပါ သေးသည်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း သဘော တရားများလည်း ပါဝင်နေသည်ကို တွေ့ရပြီး စိုက်ပျိုးပြီး မဟာဗောဓိ ညောင်ပင်အပါအဝင် အခြားသစ်ပင်များ အမြဲရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းရန် အုတ်တစ်ချပ် သဲတစ်ပွင့်မျှ ပါဝင်ကြရပါဦးမည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် နိုင်ငံသားများပီသစွာ

ဆရာဒကာလက်တွဲညီစွာဖြင့် ကိုယ်ကိုယ် တိုင် တာဝန်သိ တာဝန်ရှိမှုများကို ပြုသ ပြီး သာသနာတော်ကို စောင့်ရှောက် ထိန်းသိမ်းနိုင်မည့်သူများအဖြစ် အလေး အနက် ခံယူမိပါသည်။ မည်သည့်ခေတ် ရောက်ရောက် သာသနာအရောင်မမှိန် အောင် မဆုတ်ယုတ် မပျောက်ကွယ် အောင် အလေးထားကြိုးစားကြရပေဦး မည်။ ဗုဒ္ဓတရားတော်များ ဆက်လက် ထွန်းကားပြန့်ပွားစေမည့် ဤမာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကြီးအား အထူးပြုအမှီ ပြု၍ နိုင်ငံတော်ကြီး အဘက်ဘက်မှ တိုးတက်ကာ ဘေးရန်အပေါင်းမှ အောင်မြင်ပါစေကြောင်း၊ အခက်အခဲ မှန်သမျှ စိန်ခေါ်မှုမှန်သမျှ အကောင်း ဆုံး ဖြတ်ကျော်နိုင်ကြပါစေကြောင်း အကောင်းမြင် မျှော်လင့်နေမိပါတော့ သည်။ ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်“လောဘအမှောင်” ဆို၊ ငို၊ ပြော ဇာတ်တော်ကြီး ဝတ်စုံပြည်ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်နေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
 သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်သည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နန္ဒာ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရုံးအမှတ်(၃၅)ရှိ လေ့ကျင့်ရေးဇာတ်ရုံ၌ “လောဘအမှောင်” ဆို၊ ငို၊ ပြော ဇာတ်တော်ကြီး လေ့ကျင့် ဇာတ်တိုက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အနုပညာရှင်ဝန်ထမ်းများအား လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
 သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနသည် မြန်မာ့

ဇာတ်သဘင်၏ အဓိကအကောင်းအခက်များ ဖြစ်သော မြန်မာ့ရိုးရာ အနုပညာပညာရပ်များဖြစ်သည့် အဆို၊ အတီး၊ အက၊ အငြိမ့်နှင့် ဇာတ်တော်ကြီး တင်ဆက်ကပြမှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
 မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ မြန်မာ့သဘင်မှုနယ်ပယ်တွင် ဆို၊ ငို၊ ပြော ဇာတ်တော်ကြီးအပါအဝင် ရိုးရာ အနုပညာပညာရပ်များ တိမ်ကောပျောက်လုနီးပါးဖြစ်နေသည့်အတွက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အနုပညာ



အထက်တန်းကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်၍ မျိုးဆက်သစ် အနုပညာရှင်များကို မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပြီး ခေတ်နှင့်အညီ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသော ရုပ်သံ မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မြန်မာ့ဇာတ်သဘင်၏ အနှစ်သာရကို ဖော်ထုတ်တင်ဆက် ရုပ်သံ ရိုက်ကူး၍ အများပြည်သူကို ပြသနိုင်ရန် လေ့ကျင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်) အရာထမ်းလောင်း(အထူး)သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၀)နှင့် အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၀၂)တို့၏ သင်တန်းဆင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅
 နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်) အရာထမ်းလောင်း(အထူး)သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၀) ၏ သင်တန်းဆင်း စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် တက္ကသိုလ်စစ်ရေးပြကွင်း(၁)၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်၊ တာဝန်ခံအဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးတင့်၊ ဥက္ကဋ္ဌရုံး အဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်) မှ ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ် သင်ကြား/စီမံ ဌာနများမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
 အထူးအလေးထားလိုက်နာ ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်က သင်တန်းဆင်းအမှာစကား ပြောကြားရာတွင် အရာထမ်းလောင်းများအနေဖြင့် ဌာနအသီးသီးတွင် ရောက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်သည့် အခါ သက်ဆိုင်ရာဌာန၏ ဖွဲ့စည်းမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း တာဝန်များကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်



ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သင်တန်းတွင် နေ့စဉ်ရွတ်ဆိုခဲ့သော နိုင်ငံဝန်ထမ်းသစ္စာအမိဋ္ဌာန်(၆)ချက်ကို လိုက်နာ စောင့်ထိန်းရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ယန္တရား တစ်ခုလုံး စဉ်ဆက်မပြတ် ကောင်းမွန်စွာ သက်ဝင် လှုပ်ရှားစေရန် ဆောင်ရွက်ရမည့်သူများဖြစ်သော ကြောင့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ စောင့်ထိန်းရမည့် ကျင့်ဝတ်နှင့် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းများကို အထူးအလေးထားလိုက်နာကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။
 အဆိုပါသင်တန်း၏ ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနား ကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် ရတနာသိင်္ဃာ ဘွဲ့နှင့်သဘင် ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး ပါမောက္ခချုပ်က ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း စီမံခန့်ခွဲမှု ဘွဲ့ လွှဲပြောင်းပေးလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့ သည်။
 ဆက်လက်ပြီး ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ရတနာသိင်္ဃာ ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၀၂)၏ သင်တန်း

ဆင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအနေဖြင့် အသိပညာ ဗဟုသုတများ အပြင် အချိန်ကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်မှု၊ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်တတ်စေသော အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ရရှိသွားကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အနာဂတ်ရင်ဆွေးငယ် များကို လင်းလက်တောက်ပလာအောင် ပုံဖော်ရာ တွင် ဆရာ ဆရာမများ၏ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုသည် အဓိကကျပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကို အကျိုးပြုနိုင် သည့် လူကောင်းလူတော် နိုင်ငံသားကောင်းများဖြစ် အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြား ခဲ့သည်။
 ကြာမြင့် အရာထမ်းလောင်း(အထူး)သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁၀)သို့ သင်တန်းသား ၈၃ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၂၀၄ ဦး စုစုပေါင်း ၂၈၇ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သင်တန်း ကာလမှာ မေ ၈ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်အထိ ရက်သတ္တ ၁၆ ပတ်ကြာမြင့်ကာ အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၀၂) သို့ သင်တန်းသား ၄၉ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၄၃၆ ဦး စုစုပေါင်း ၄၈၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သင်တန်း ကာလမှာ ဇူလိုင် ၂၄ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်အထိ ရက်သတ္တ ၃၂ ပတ် ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အတတ်ပညာသာမက အသိပညာပါပြည့်စုံပြီး ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံသည့် လူကောင်းလူတော်များ ဖြစ်လာအောင် မိဘများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဝိုင်းဝန်းပြုစုပျိုးထောင်

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၅
 ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီးဦးရဲတင့်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အမှတ်(၁၈) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း၌ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံတော် အတွက် အကျိုးပြုနိုင်မည့် လူငယ်များ ဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်သင်ကြား သင်ယူ ကြရန် မှာကြားသည်။
 တွေ့ဆုံပွဲသို့ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒုတိယမြို့နယ် ပညာရေးမှူး၊ ကျောင်းအုပ်ချုပ်မှုတာဝန်ခံ အရာရှိ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၀၀ တို့ တက်ရောက်ကြသည်။ ဒုတိယဝန်ကြီးက လူငယ်များသည်



အနာဂတ်အတွက် နိုင်ငံတော်က ကြောင်း၊ ပညာရည်နိမ့်ပါးသူများ အားထားရမည့်သူများဖြစ်ရန် လိုအပ် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မပြည့်စုံသူများ

ဖြင့် နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တည်ဆောက်၍မရကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက် ပညာပြည့်စုံပြီး ဗလငါးတန် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ ထိုသို့ဖြစ်ရန်မှာ ပညာရေးသည် အခြေခံဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့်လည်း လူငယ်များ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဘက်စုံ ပညာရေးကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အတတ် ပညာသာမက အသိပညာပါ ပြည့်စုံပြီး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသည့် လူကောင်း လူတော်များဖြစ်လာအောင် မိဘများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ဝိုင်းဝန်းပြုစု ပျိုးထောင်ပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များကလည်း ရည်မှန်းချက်၊ ရည်ရွယ်ချက် များထားပြီး မိမိဘဝ၊ မိသားစုဘဝ နှင့် နိုင်ငံတော်က အားထားရသည့် သားကောင်းရတနာများ ဖြစ်အောင် ကြိုးစားကြရန် မှာကြားသည်။
 ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ လှူဒါန်းသည့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်၊ စာစောင်များနှင့် အားကစားနှင့် လူငယ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ထောက်ပံ့သည့် အားကစားပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ ဆရာဆရာမများက လက်ခံရယူကြသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်သို့ ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာကြည့်တိုက်ကို အားကိုးအားထားပြု နိုင်ရေး၊ စာပေဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် အားပေး မှာကြားခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရရှိခဲ့သည့် ရေဖြူ ကျေးရွာအုပ်စု ကြို့ကုန်းကျေးရွာအား ယနေ့နံနက် ပိုင်းက မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းရန်ပုံငွေများကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။
 စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင်နိုင်ဦးက အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းဦးကြည်က မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင်နိုင်ဦး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းဦးကြည်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြို့ကုန်းကျေးရွာရှိ မြစ်မီးရောင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့များထံသို့ ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ကို စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဇင်မင်းထိုက်(ထန်းတပင်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီ လာအိုနိုင်ငံ၌ကျင်းပခဲ့သည့် (၁၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများအဆင့်အစည်းအဝေးနှင့် (၁၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံနယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများအဆင့်အစည်းအဝေးများ တက်ရောက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီ ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် (၁၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများအဆင့်အစည်းအဝေးနှင့် (၁၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံနယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများအဆင့်အစည်းအဝေးများ တက်ရောက်ပြီး ယနေ့ညပိုင်းတွင် လာအိုနိုင်ငံမှ ရန်ကုန်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။



ခရီးစဉ်အတွင်း ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက (၁၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံနှင့် မိတ်ဖက်သုံးနိုင်ငံပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအဆင့်အစည်းအဝေးကို လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျင်းမြို့ National Convention Center ၌ ကျင်းပရာ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အာဆီယံနှင့် မိတ်ဖက်သုံးနိုင်ငံဖြစ်သည့် ဂျပန်၊ တရုတ်၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံများမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ ဒုတိယအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

မျိုးစုံမျိုးကွဲ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ သယံဇာတများရှေ့တည်တံ့စွာ ထုတ်ယူသုံးစွဲရေး၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ဆိုးကျိုးများနှင့် အန္တရာယ်လတ်စတတ် အမှိုက်သရိုက်ပြဿနာများဖြေရှင်းရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို အာဆီယံနှင့်မိတ်ဖက်သုံးနိုင်ငံတို့က ဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံနှင့် မိတ်ဖက်သုံးနိုင်ငံ၏ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် အတူတကွ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အာဆီယံ-ဂျပန်ဝန်ကြီးများအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့်ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ လာအိုနိုင်ငံ သဘာဝသယံဇာတနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်

ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ ပတ်ဝန်းကျင်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးတို့က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားကြပြီး အာဆီယံ-ဂျပန် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ အဆိုပြုသည့် အာဆီယံရာသီဥတုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ရေးရာ မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မန္တလေးဆိုင်ရာ သုံးပွင့်ဆိုင်အကျပ်အတည်းဖြစ်သည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ လျော့နည်းပျောက်ကွယ်မှုနှင့် ညစ်ညမ်းမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံမှ အဆိုပြုသည့် အာဆီယံရာသီဥတုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ရေးရာ မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်ကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ထောက်ခံ

ကြောင်းနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ညနေပိုင်းတွင် အာဆီယံ-အမေရိကန် ဝန်ကြီးအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့်ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပရာ အာဆီယံ-အမေရိကန် မဟာဗျူဟာ မိတ်ဖက်လုပ်ငန်း အစီအစဉ်အောက်ရှိ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ အနာဂတ်တွင် ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှု လျှော့ချရေးအတွက် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများ၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေရရှိရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံအလိုက် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားအဆင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုလျှော့ချရေးနှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိစေရေးဆိုင်ရာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၂၁-၂၀၃၀)တွင် စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ၊ သစ်တောမြေနှင့် အခြားမြေ အသုံးချမှုကဏ္ဍ၊ သီးနှံသစ်တောနေရာစိုက်ပျိုးမှုကဏ္ဍများတွင် ရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်းနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံ- အမေရိကန် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရာသီဥတုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သော ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံအလိုက် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်များကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန်၊ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှုနည်းသော အနာဂတ်ဖြစ်ပေါ်စေရေး တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများကို အားပေးရန်၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုရန်ပုံငွေများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဇီဝမျိုးစုံ မျိုးကွဲထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို ထောက်ပံ့ရန် စသည်တို့ကို အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

e-ID Server သို့ အချက်အလက်များ ဖြည့်သွင်းရာတွင် ကြုံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲများ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ထုတ်ပေးခြင်းမှတ်ပုံတင်စာအုပ် (နိုင်ငံ-၄) မှတ်တမ်းနှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေ စာရင်းအချက်အလက်များအား e-ID Server သို့ အချက်အလက်များ ဖြည့်သွင်းရာတွင် ကြုံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း။ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် ပတ်သက်၍ လည်း အချက်အလက်များ ဖြည့်သွင်းမှုမှန်ကန်ရေး၊ ပြောင်းဝင်/ပြောင်းထွက်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း မရှိသေးသူများကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ မဲစာရင်းမှန်ကန်စွာ ပြုစုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတိုင်း ကိုင်ဆောင်ကတ်ပြား တစ်မျိုးမျိုး ကိုင်ဆောင်မိပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ဦးစီးဌာနများက ကိုင်ဆောင်ကတ်ပြား ထုတ်ပေးပြီးသူများကို e-ID Server ဖြင့် ဖြည့်သွင်း၍ အချက်အလက်များ တိုက်ဆိုင်စိစစ် ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက် အတည်ပြုဆောင်ရွက်နေမှု၊ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ကိုင်ဆောင်ထားသူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ စိစစ်၍ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး လဲလှယ်ဆောင်ရွက်ပေးမှု၊ အိမ်ထောင်စု ပြောင်းဝင်/ပြောင်းထွက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှု မြန်ဆန်စေရေး မြို့နယ်အချင်းချင်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊



လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများ၊ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် နည်းလမ်းများ၊ ဖြည့်သွင်းပေးရန်လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်နှင့် နိုင်ငံသားဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အီလက်ထရောနစ် မှတ်ပုံတင်စနစ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က အချက်အလက်များအား e-ID Server သို့ ဖြည့်သွင်းစိစစ်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကွဲလွဲသည့် အချက်အလက်များအပေါ် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များအပေါ် ဖြည့်သွင်း

ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့် အခြေအနေများကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယဝန်ကြီးက လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ညှိနှိုင်းဖြည့်သွင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်သူကို ထိရောက်သော ဝန်ဆောင်မှုပေးရန်နှင့် ယခုလုပ်ငန်းစဉ်များကို အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ချက်များအတွင်း မဖြစ်မနေပြီးစီးအောင် ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ချောင်းဆုံမြို့နယ်၌ အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပညာပေး

ချောင်းဆုံ ဩဂုတ် ၂၅

မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ပြေစာများအပေါ် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အသိပညာပေးရင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ၂နာရီခွဲက မြို့နယ်ကျွန်းသာယာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့(ခေတ္တ) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစံရင်မော်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မွန်ပြည်နယ် ပြည်တွင်း

အခွန်များဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ချိုက အခွန်ပေးဆောင်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ ကျင့်သုံးနေသည့် ဥပဒေများ၊ ကောက်ခံလျက်ရှိသည့် အခွန်အမျိုးအစားများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များအား ပြေစာများအပေါ် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ရန် ပျက်ကွက်မှုကို ဒဏ်ငွေရိုက်ခြင်း၊ တိုင်ကြားခြင်းတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အခွန်ထမ်းလုပ်ငန်းရှင်များက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၂၂) ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက မိမိအနေဖြင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်နေသော အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၀ (ခ) အရ ဖော်ပြပါရှိသည့်အတိုင်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကသာ တင်သွင်းခွင့်ရှိသည့် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားစီမံကိန်း၊ နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းနှင့် အခွန်အကောက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားသော ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒတွင် အဓိကပါဝင်သောမူဝါဒများမှာ အခွန်အကောက်ဆိုင်ရာမူဝါဒများနှင့် အသုံးစရိတ်ဆိုင်ရာမူဝါဒများဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတို့ကို နှစ်စဉ်မူဝါဒများချမှတ်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ချမှတ်ထားသောမူဝါဒများကို အချိန်ကိုင်ညွှန်သောအားဖြင့် မတင်ပြတော့ကြောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် Website ဖြစ်သော MoPF Website www.mopf.gov.mm တွင် လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပထမမူလခန့်မှန်းခြေ ဘတ်ဂျက်လိုငွေနှင့် ဂျီဒီပီအချိုးကို ၅ ဒသမ ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်မည်ဟု မိမိတို့ ခန့်မှန်းခဲ့ကြောင်း၊ နှစ်ကုန်ပြီးတွင် အမှန်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဘတ်ဂျက်လိုငွေနှင့် ဂျီဒီပီအချိုးမှာ ၆ ဒသမ ၂၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် မူလခန့်မှန်းခြေ ၅ ဒသမ ၂၉ ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှန်းခဲ့သော်လည်း အမှန်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၇ ဒသမ ၅၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း၊ တင်ပြပါ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်နှင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်များသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ ဖြတ်သန်းနေချိန်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ယင်းနှစ်များတွင် ဘတ်ဂျက်လိုငွေများပြားခဲ့ပြီး ဘတ်ဂျက်လိုငွေနှင့် ဂျီဒီပီအချိုးလည်း မူလခန့်မှန်းခြေထက် မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစိုးရတက်လာပြီးနောက်ပိုင်း ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လဘဏ္ဍာရေးနှစ်ကိုပြောင်းလဲပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခါ ခြောက်လဘတ်ဂျက်တွင် ဘတ်ဂျက်လိုငွေရာခိုင်နှုန်းမှာ မူလခန့်မှန်းခြေသည် ၅ ဒသမ ၀၇ ရာခိုင်နှုန်း ခန့်မှန်းခဲ့ကြောင်း၊ ခြောက်လနှစ်ကုန်သည့်အချိန်တွင် ရှေ့ပြေးအမှန်ရရှိသည့်စာရင်းအရ ဘတ်ဂျက်လိုငွေနှင့် ဂျီဒီပီအချိုးမှာ ၂ ဒသမ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဘတ်ဂျက်လိုငွေနှင့် ဂျီဒီပီအချိုးသည် နှစ်စဉ်တွင် ၅ ဒသမ ၉၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းခဲ့သော်လည်း နှစ်ကုန်တွင် ယာယီအမှန်စာရင်းအရ ၂ ဒသမ ၉၇ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိကြောင်း၊ ဘတ်ဂျက်လိုငွေနှင့် ဂျီဒီပီအချိုးများ ကျဆင်းအောင်

ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေကို အကျဉ်းချုပ်ပြီး တင်ပြခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်း

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုအခြေအနေအရ အခြားကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနည်းတူ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း စီးပွားရေးကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ကျဆင်းခဲ့သည့် စီးပွားရေးကို ပြန်လည်မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် အဘက်ဘက်မှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်းများကိုလည်း တင်ပြလိုကြောင်း၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၃ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အနုတ်(-) ၅ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း အထိကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လဘတ်ဂျက်တွင် အနုတ်(-)ပြန်သော စီးပွားရေးကို ပြန်လည်ပြီးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းပြန်လည်ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် နှစ်ကုန်စာရင်းအရ ၃ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း ပြန်လည်တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးဦးတည်ချက်များချမှတ်ပြီး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်း ၄ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိမည်ဟု မျှော်မှန်းထားကြောင်း ပြောကြားသည်။

စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကချမှတ်ထားသော စီးပွားရေးဦးတည်ချက်များကိုအထောက်အကူပြုရန်နှင့် အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်နှစ်ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒများဖြင့် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု၏ ရငွေနှင့်အသုံးစရိတ်များကို ထိရောက်ကောင်းမွန်သည့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကိုကျင့်သုံးပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီး၏ ရငွေ၊ သုံးငွေများကို သုံးလပတ်အလိုက် စောင့်ကြည့်သုံးသပ်ပြီး အစီရင်ခံတင်ပြလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခင်ရယူခဲ့သည့် ပြည်ပကြွေးမြီများကိုလည်း အချိန်စေ့ရောက်သည့်အချိန်တွင် တာဝန်သိနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ပြန်လည်ပေးဆပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေပေါ်မူတည်ပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေးမြှင့်တင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ အထူးချေးငွေရန်ပုံငွေ၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရန်ပုံငွေ၊ ဆိတ်လုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးရေးချေးငွေရန်ပုံငွေ စသည်တို့ကို သီးခြားရန်ပုံငွေများအဖြစ် ထူထောင်ခဲ့ပြီး ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ဒေသ/ဦးစီးအဖွဲ့များနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံက အရေးယူပိတ်ဆို့ခဲ့သည့် ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြ

ဆက်လက်ပြီး မိမိအနေဖြင့် နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်နှစ်ခုကို အမေရိကန်နိုင်ငံက အရေးယူပိတ်ဆို့ခဲ့သည့် ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အကျဉ်းချုပ်ရှင်းလင်းတင်ပြလိုကြောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်လေးခုကို တာဝန်ယူကြီးကြပ်ကွပ်ကဲလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်လေးခုမှာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ မြန်မာ့နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်နှင့် မြန်မာ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး

ဘဏ်တို့ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းဘဏ်လေးခုရှိသည့် အနက် မြန်မာ့နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ် (Myanmar Foreign Trade Bank) နှင့် မြန်မာ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဘဏ် (Myanmar Investment and Commercial Bank) တို့ကို US Treasury-Office of Foreign Assets Control (OFAC) က အရေးယူပိတ်ဆို့မှုပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ US Treasury (OFAC) က အထွေထွေလိုင်စင်အမှတ် ၅ ဖြင့် MFTB နှင့် MICB တို့ကိုပိတ်ဆို့မှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး MFTB သို့မဟုတ် MICB မှ တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ တစ်ဦးချင်းနှင့်ဖြစ်စေ စုပေါင်း၍ဖြစ်စေ အကျိုးအမြတ် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်အထက်ပိုင်ဆိုင်သည့် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းမဆို ၎င်းတို့၏ ငွေလွှဲပြောင်းပေးချေမှုများကို ၅-၈-၂၀၂၃ ရက်နေ့အမေရိကန်တော်ချိန် ၂:၀၀ နာရီမှစ၍ သမ္မတ၏ အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့်အမှတ် ၁၄၀၁၄ အရ တားမြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း၊ US Treasury (OFAC) အနေဖြင့် နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်နှစ်ခုအပေါ် ယခုကဲ့သို့ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်မှာ တစ်ဖက်သတ်ပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ပြီး ပိတ်ဆို့သည့်အကြောင်းပြချက်များမှာ ခိုင်မာမှုမရှိကြောင်း၊ MFTB သည် အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကနိုင်ငံခြားငွေလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးနေသောဘဏ်ဖြစ်ပြီး MICB သည် ပုဂ္ဂလိကများ၏ နိုင်ငံခြားငွေလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော ဘဏ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့ကိုပိတ်ဆို့ခြင်းအားဖြင့် အစိုးရ၏ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေသော ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးကိစ္စရပ်များအပါအဝင် နိုင်ငံခြားငွေရရှိမှုသုံးစွဲမှုများကို သက်ရောက်စေသည့်အပြင် ပို့ကုန်/ သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုရယူသူ ပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများကို ထိခိုက်စေကြောင်း၊ ပိတ်ဆို့မှုအမိန့်အပေါ်တွင်လည်း နိုင်ငံအလိုက်၊ သက်ဆိုင်ရာဘဏ်အလိုက် အဓိပ္ပာယ်ကောက်ယူမှုမတူကြဘဲ နှစ်မျိုးကွဲပြားပြီး လိုရာဆွဲယူကောက်ယူကြသည့် အနေအထားလည်း တွေ့ရကြောင်း ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူအတွက် နိုင်ငံခြားငွေရရှိမှု၊ သုံးစွဲမှုများကို ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်စေရန်နှင့် အဆင်ပြေချောမွေ့မှုရရှိစေရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ OFAC General License No 5 ၏ခြင်းချက်များအရ Specific License လျှောက်ထားနိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စရပ်တစ်ခုချင်းအတွက် လျှောက်ထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများသို့ ထည့်ဝင်ကြေးများ ထည့်ဝင်ရေးကိစ္စ၊ နှစ်စဉ်ကြေးများထည့်ဝင်ရေးကိစ္စ၊ နိုင်ငံတကာမှရယူထားသည့် ပြည်ပချေးငွေ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရေးကိစ္စများဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာ့နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်နှင့် မြန်မာ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဘဏ်များအနေဖြင့် အစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၊ INGO၊ NGO၊ UN အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများ၏ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝါဝါမောင်က မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားသုံးငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ - Foreign Exchange Supervisory Committee (FESC) ကို အတွင်းရေးမှူးရုံးအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ဝန်ကြီးဌာနဖြစ်ကြောင်း၊ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ □

နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူအတွက် နိုင်ငံခြားငွေရရှိမှု၊ သုံးစွဲမှုများကို ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်စေရန်နှင့် အဆင်ပြေချောမွေ့မှုရရှိစေရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ OFAC General License No 5 ၏ခြင်းချက်များအရ Specific License လျှောက်ထားနိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စရပ်တစ်ခုချင်းအတွက် လျှောက်ထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာ့နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်နှင့် မြန်မာ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဘဏ်များအနေဖြင့် အစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၊ INGO၊ NGO၊ UN အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများ၏ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် အခြေခံစားသောက်ကုန်များကို သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးနေမှုအား လိုက်လံကြည့်ရှု

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် သည် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မဟာအောင်မြေမြို့နယ် စိန်ပန်းလမ်းမကြီး ၃၆ လမ်းနှင့် ၃၇ လမ်းကြား စိန်ပန်းဈေး၌ ပြည်သူလူထုအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များကို သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးနေမှုအား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဆီကုန်သည်များနှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများကို တွေ့ဆုံကာ လာရောက်ဝယ်ယူသူများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာဖြင့် ရောင်းချပေးရေးနှင့် လိုအပ်သည်များကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း ပြောကြားပြီး ရောင်းချပေးနေမှုအား လာရောက်ဝယ်ယူသူများအား လိုက်လံနှုတ်ဆက်အားပေးခဲ့သည်။



နှုတ်ဆက်အားပေး
ထိုသို့ လိုက်လံကြည့်ရှုစဉ် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ၃၅ လမ်းမှ ၂၂ လမ်း ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ စားအုန်းဆီများကို သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့်ရောင်းချ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၉)ရပ်ကွက် မကွေးလမ်းရှိ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုရုံး၌ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက စားအုန်းဆီများကို တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၄၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။
လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ရည်ရည်မွန်နှင့် အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်စန်းတို့က အမှတ်(၉)ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အသင်းသားပြည်သူများအား စားအုန်းဆီများကို ဈေးနှုန်းအထူးသက်သာစွာဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ချောင်းသာမြို့၌ အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် လှည့်လည်ရောင်းချ

ချောင်းသာ ဩဂုတ် ၂၅
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းသာမြို့၌ အခြေခံစားသောက်ကုန်များကို ပြည်သူများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် အဆင်ပြေစွာ ဝယ်ယူရရှိနိုင်စေရန်အတွက် ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် ကြံ့ခိုင်ရေးလမ်းတစ်လျှောက် လှည့်လည်ရောင်းချပေးခဲ့သည်။
ထိုသို့ အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ရောင်းချပေးရာတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရွှေသောင်ယံမြို့ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများပူးပေါင်းပြီး ဝက်သာ၊ အမဲသာ၊ ငါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥများအား ပြည်သူများသို့ သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ချောင်းသာ(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးအသင်းချုပ်က သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဆန်ရောင်းချမှု နေရာတိုးမြှင့်ရောင်းချမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅
မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်က စားသုံးသူပြည်သူများအတွက် သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဆန်ရောင်းချမှုကို ဝါးတန်းကုန်စည်ဒိုင်၊ ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဒိုင်တို့တွင် ဩဂုတ် ၇ ရက်မှစတင်၍ ယနေ့အထိ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားတင်ပြလျက် တစ်ဦးလျှင် တစ်လအတွက်ပေါ်ဆန်းအမျိုးအစားဆန်အိတ် တစ်အိတ်နှင့် ဧည့်မထမအမျိုးအစား ဆန်အိတ် တစ်အိတ်တို့ကို ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

နေ့စဉ်ဆန်ဝယ်ယူသူများအား ကုန်စည်ဒိုင်များတွင် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ စက်မှုဇုန်များ၊ စက်ရုံများရှိ ဝန်ထမ်းများ၊ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအတွက်လည်း လိုအပ်ချက်အရ တင်ပြလာမှုအပေါ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် လူနေရပ်ကွက်များအတွင်းသို့ ကားဖြင့်လှည့်လည်၍ ဧည့်မထမအမျိုးအစား ဆန်တစ်ပြည်လျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးမှုကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဆက်လက်၍ လူနေရပ်ကွက်များ၊ ဈေးများရှိ ဆန်ဆိုင်များတွင် ဧည့်မထမအမျိုးအစား ဆန်တစ်ပြည်လျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးခြင်းကို မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်ရှိ ဆန်ဆိုင် ၄၂ ဆိုင်တွင် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှစတင်၍ ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဆန်ရောင်းချမှုကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ မြို့နယ်များတွင် နေရာရွေး၍ အရောင်းဆိုင်သတ်မှတ်ရောင်းချခြင်းကို မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာတွင် အသေးစိတ်ဖော်ပြထားရာ စားသုံးသူပြည်သူများက ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပြီး ဝယ်ယူရရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
မျိုးမင်းသူရ

ကော့သောင်းမြို့၌ အခြေခံနှင့် မွမ်းမံ သံဂဟေဆက်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ကော့သောင်း ဩဂုတ် ၂၅
ကော့သောင်းခရိုင် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက အခြေခံနှင့် မွမ်းမံ သံဂဟေဆက်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ကော့သောင်းမြို့နယ် ရွှေပြည်စိုးကျေးရွာ ဗုဒ္ဓါနုဿတိပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တွင် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးစိုးထက်အောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သင်တန်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဇော်လတ်က စီမံကိန်းလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ဦးရဲဝင်းသန်းထံ စီမံကိန်းပေးအပ်ခဲ့သည်။
အဆိုပါ အခြေခံနှင့် မွမ်းမံ သံဂဟေဆက်သင်တန်းတွင် သင်တန်း



သား ၁၀ ဦးအား နည်းပြများဖြင့် သင်တန်းကာလ ၄၅ ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ကန်ကြီးထောင့် ဩဂုတ် ၂၅
ကန်ကြီးထောင့် မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် ညောင်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကံစုကျေးရွာ အသင်းသား ၇၉ ဦးအား မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း ထုတ်ချေးငွေကျပ် ၃၉ ဒသမ ၈ သန်း၊ တစ်ကျပ်အတိုးနှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးထားသည့် ကျေးရွာများသို့ ချေးငွေများဖြင့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ဦးနေထက်ရှိန် (ညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် ဒေါ်အမာလွင်(ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး)တို့က ကွင်းဆင်း



ရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ဦးနေထက်ရှိန် (ညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် ဒေါ်အမာလွင်(ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး)တို့က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ ပုသိမ်ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးနိုင်(ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် ကန်ကြီး

ထောင့်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်သဉ္ဇာညွန့် တို့က လိုက်လံရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။
အဆိုပါ ကံစုကျေးရွာတွင် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း အတိုးရငွေဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းသုံးကြိမ် ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် မြစ်မီးရောင်ချေးငွေ ထုတ်ချေးထားသည့် အသင်းသူအသင်းသားများမှာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း ၄၃ ဦး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ၃၃ ဦး၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းသုံးဦးတို့ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ၂၂

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးမြှင့်တင်မည်ဟု BRICS အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံသစ်များ ပြောကြား

ဂျီဟန်နုစွဘတ် ဩဂုတ် ၂၅ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ ဂျီဟန်နုစွဘတ်မြို့၌ ကျင်းပနေသည့် BRICS အဖွဲ့ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲသည် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံသစ် ခြောက်နိုင်ငံကို လက်ခံခဲ့ခြင်းဖြင့် အဆုံးသတ်ခဲ့သည်။

BRICS အဖွဲ့သည် အာဂျင်တီးနား၊ အီဂျစ်၊ အိသီယိုးပီးယား၊ အီရန်၊ ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုတို့ကို BRICS အဖွဲ့ဝင်သစ်အဖြစ် လက်ခံခြင်းဖြင့် အင်အားတိုးချဲ့ခြင်း၊ ၎င်းနိုင်ငံများ ကလည်း BRICS အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်မည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် အဖွဲ့ဝင်သစ် အဖြစ် စတင်အသက်ဝင်မည့် ၎င်းခြောက်နိုင်ငံသည် BRICS အဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်လာခြင်းကို ကြိုဆိုခဲ့ကြပြီး ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရေး၊ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်အင်အားစုများ အားကောင်းလာစေရေးနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာစိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းရာတွင် BRICS အဖွဲ့၏အခန်းကဏ္ဍကို မီးမောင်းထိုးပြခဲ့သည်။

BRICS အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများကို တိုးချဲ့ရန်ဆုံးဖြတ်ချက်သည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက်



ချီးကျူးဖွယ်ကောင်းသော ခြေလှမ်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည်ဟု အီရန်သမ္မတ အီဘရာဟင်ရိုင်စီက ပြောကြားခဲ့သည်။ BRICS တွင် အီရန်ပါဝင်မှုသည် သမိုင်းဝင်သည့် အကျိုးသက်ရောက်မှုကို ဖန်တီးပေးမည်ဖြစ်ပြီး တရားမျှတမှုနှင့် ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ အခြေခံများကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်တံ့စေရေးအတွက် အရေးကြီးသော မှတ်တိုင်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

အိသီယိုးပီးယားနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် အာဘေအာမက်

က BRICS ခေါင်းဆောင်များ၏ အဖွဲ့ထဲသို့ ဝင်ရောက်ရန် ထောက်ခံအားပေးမှုကြောင့် BRICS အဖွဲ့ထဲသို့ဝင်ရောက်ခွင့်ရခြင်းသည် အိသီယိုးပီးယားအတွက် ကောင်းမွန်သည့်အချက်ဖြစ်ကြောင်း ချီးကျူးပြောကြားခဲ့သည်။ အိသီယိုးပီးယားနိုင်ငံသည် အားလုံးပါဝင်ပြီး သာယာဝပြောသောကမ္ဘာကို တည်ဆောက်ရေးအတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအားလုံးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အသင့်ရှိပါသည်ဟု တွစ်တာတွင် ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံများနှင့် လူမျိုးများ၏ သာယာဝပြောရေး၊ ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် အကျိုးစီးပွား မြှင့်တင်ရေးများကို BRICS နိုင်ငံများနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ယူအေအီး သမ္မတ ရှိတ်မို ဟာမက်ဘင် ဇေယက်အယ်လ်နာယန်က မှတ်ချက်ပြုပြောကြားသည်။ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားများကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် အခြားသော BRICS နိုင်ငံများနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု အီဂျစ် သမ္မတအယ်လ်စီစီက ကတိပြုခဲ့သည်။

BRICS နှင့် ပူးပေါင်းခြင်းသည် နိုင်ငံကို အားကောင်းစေမည့် အခွင့်အလမ်းသစ်ဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားခဲ့ပြီး BRICS အဖွဲ့တွင်ပါဝင်မှုသည် နိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အခွင့်အလမ်းသစ်များ ဖန်တီးပေးရုံသာမက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံစုံစနစ်ကို အားကောင်းစေပြီး ထွန်းသစ်စံနိုင်ငံများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အခွင့်အလမ်းသစ်များ ဆောင်ကျဉ်းပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အာဂျင်တီးနားသမ္မတ အယ်လ်ဘာတို ဖာနန်ဒက်စ်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသည် BRICS မှတစ်ဆင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းသစ်များဖန်တီးရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မင်းသား ဖေစယ်ဘင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား - စီဂျီအီအင်န် ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားသားခရီးသည် အနည်းဆုံး ၃ ဒသမ ၄ သန်း လာရောက်

မနီလာ ဩဂုတ် ၂၅ ယခုနှစ်လက်ရှိအချိန်အထိ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားသားခရီးသည် အနည်းဆုံး ၃ ဒသမ ၄ သန်း လာရောက်ခဲ့ကြောင်း သမ္မတရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့က ယနေ့ ပြောကြားသည်။

အဆိုပါအရေအတွက်သည် နိုင်ငံ၏ခရီးသွားကဏ္ဍ ရည်မှန်းချက်၏ ၇၁ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖိလစ်ပိုင်အစိုးရသည် ယခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံခြားသား ခရီးသည် ၄ ဒသမ ၈ သန်းခန့် လာရောက်ရန် ရည်မှန်းထားပြီး ပြည်တွင်းခရီးသွား ၈၅ သန်းကျော်ကိုလည်း ရည်မှန်းထားကြောင်း သမ္မတရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ သန့်ရှင်းလှပသော ကမ်းခြေများသည် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများကို လာရောက်ရန် ဆွဲဆောင်လျက်ရှိပြီး အွန်လိုင်းမှလျှောက်ထားနိုင်သည့် အီလက်ထရွန်နစ်ပြည်ဝင်ခွင့်ဗီဇာစနစ်သည် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများအတွက် ဗီဇာလျှောက်ရန် ပိုမိုလွယ်ကူစေကြောင်း သိရသည်။

တရားဝင်အချက်အလက်များအရ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံခြားသားခရီးသည် ၂ ဒသမ ၆၅ သန်းကျော် လာရောက်ခဲ့ပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၈၄ ဘီလီယံ ဝင်ငွေရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်လာစေရေး ဆောင်ရွက်မည်

ဟနိုင်း ဩဂုတ် ၂၅ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံအတွင်း လာမည့် ဆယ်စုနှစ်များ၌ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတိုးတက်လာစေရေးအတွက် စက်မှုဇုန်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားပေးကူညီသွားမည်ဟု ဗီယက်နမ်နယူးစ် သတင်းစာက ယနေ့သတင်းရေးသားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း နည်းပညာနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှု အားကောင်းသည့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်ရရှိပြီးလုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်သွားမည်ဟု သိရသည်။ ဒေသတွင်းရှိအခွင့်အလမ်းများကို အသုံးပြုပြီး စက်မှုလုပ်ငန်းများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းကို မြှင့်တင်သွားမည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

စက်မှုဇုန်များ၏ သွင်ပြင်လက္ခဏာများနှင့်

ကိုက်ညီသည့် စက်မှုဇုန်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ခိုင်မာသော အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အခြေခံအုတ်မြစ်ကို တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စီမံကိန်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ထရန်ကွာဖောင်၏ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ အဆိုပါသတင်းစာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးကော်ပိုရေးရှင်း နိုင်ငံ ၅၀၀ အတွင်း လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် စက်မှုဇုန် ၄၀၀ ကျော် ရှိကြောင်း ၎င်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



ဟာပိုင်အီကျွန်း၌ တောမီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဒေသတွင်းလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးကုမ္ပဏီများကို တရားစွဲဆို

ဟိုနိုလူလူ ဩဂုတ် ၂၅ ယခုလအစောပိုင်းတွင် ဟာပိုင်အီကျွန်းနယ် မာဝီကျွန်း၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တောမီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသတွင်းလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးကုမ္ပဏီများကို ဒေသန္တရအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က ဟာပိုင်အီကျွန်းနယ်တရားရုံးတစ်ခုတွင် ယမန်နေ့တွင် တရားစွဲဆိုထားကြောင်း သိရသည်။

ဟာရီကိန်းမုန်တိုင်းနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မီးလောင်မှုအန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်ဟု အမျိုးသားမိုးလေဝသဌာနက သတိပေးထားသော်လည်း ဒေသတွင်းလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးကုမ္ပဏီများသည် ၎င်းတို့၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများအပါအဝင် အခြားသောလျှပ်စစ်ဝန်ဆောင်မှုပစ္စည်းများကို လျှပ်စစ်မီးယာယီဖြတ်တောက်ထားရန်

ပျက်ကွက်ခဲ့သည်ဟု တရားစွဲဆိုထားသည်။ ဓာတ်အားလိုင်းစနစ်နှင့် ဓာတ်အားလိုင်းအား ထိန်းသိမ်းရန် ပျက်ကွက်ခြင်းကြောင့် ကြီးမားသော မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တောမီးလောင်မှုသည် ဩဂုတ် ၈ ရက်မှ စတင်၍ သမိုင်းဝင်အထင်ကရနေရာများရှိသည့် လဟိုင်းနားမြို့ကို ပျက်စီးစေခဲ့ပြီး ဒေသံပြည်သူ ၁၅၅ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။

ယခုလအစောပိုင်းတွင် လဟိုင်းနားမြို့နေပြည်သူများသည် တောမီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး လိုအပ်သောအစီအမံများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်ပျက်ကွက်ခဲ့သည့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများကိုလည်း တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။

အဆိုပါတောမီးလောင်မှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဟာဝေယံစက်မှုလုပ်ငန်း၏ ရှယ်ယာများသည် ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် လျော့ကျသွားကြောင်း သိရသည်။

တောမီးစတင်လောင်ကျွမ်းချိန်မှစပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ ယင်းကုမ္ပဏီသည် ၎င်း၏ဈေးကွက်တန်ဖိုး ထက်ဝက်ကျော်ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။

တောမီးလောင်မှုကြောင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ သမိုင်းဝင်အဆောက်အအုံများနှင့် အခြားအများပြည်သူပိုင်ပစ္စည်းများ ပျက်စီးခဲ့သည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာချက်

၂၀၁၄ ခုနှစ် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိတို့ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်စာစောင် ငါးအုပ် သို့မဟုတ် ငါးစောင်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အဖိုးအခလွတ်ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အဆိုပါ စာအုပ်စာစောင်များကို မူပိုင်ခွင့်နှင့်စာအုပ်စာရင်း နှစ်အုပ်၊ အမျိုးသားစာပေဆုစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီသို့ နှစ်အုပ်နှင့် အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်းတိုက်ဦးစီးဌာနသို့ တစ်အုပ် ပေးပို့လျက်ရှိပါသည်။

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေအရ ထုတ်ဝေသူသည် မိမိထုတ်ဝေသော ထုတ်ဝေစာ ငါးအုပ် သို့မဟုတ် ငါးစောင်ကို ဖြန့်ချိသည့်နေ့မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း ပုံစံ (၁၁)ဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မူပိုင်ခွင့်နှင့်မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ ပေးပို့အပ်နှံရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ အောက်ဖော်ပြပါထုတ်ဝေသူများသည် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့်အညီ မူပိုင်ခွင့်နှင့်မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ ပေးပို့အပ်နှံရန် ပျက်ကွက်လျက်ရှိပါသဖြင့် အမြန်ဆုံးပေးအပ်နိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ	ထုတ်ဝေသူ
၁။	စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အယူအဆ ၁၀၀	ညွန့်သောင်း	ဒေါက်တာသာထွန်းဦး တူဒေးစာပေ
၂။	အနုစိရုပ် အကာပစ်၊ ဘဝသစ်မှာ မွေ့ပျော်ခြင်း	မြတ်ငြိမ်း	ဒေါက်တာသာထွန်းဦး တူဒေးစာပေ
၃။	The First Step Towards Hacking	ခေတ်မင်းညို	ဦးမျိုးသူစိုး ခေတ်စာပေ
၄။	လူလေးသို့ပေးစာများ	မြသန်းတင့်	ဦးဝင်းဇော်လတ် တိုးမြစ်စာပေ

စဉ်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ	ထုတ်ဝေသူ
၅။	ကမ္ဘာကျော်သက်သေ	နေထွန်းလင်း(မြန်မာပြန်)	ဦးဝင်းသူရလွင် အိပ်မက်အသစ်စာပေ
၆။	Nike ဖိနပ်ပုံပြင်	ဗန်းမော်သိန်းဖေ	ဦးဆန်းအောင်သူ ပဉ္စဂံစာပေ
၇။	သူ့ကိုကိုယ်ကြည့် ကိုယ့်သူကြည့်နဲ့	စမ်းစမ်းနွဲ့(သာယာဝတီ)	ဦးမင်းထက်ဟန် တောင်ဇလပ်နီစာပေ
၈။	မေတ္တာဖြင့်ရှင်သန်ခြင်းအနုပညာ	မင်းထက်ဟန်	ဦးမင်းထက်ဟန် တောင်ဇလပ်နီစာပေ
၉။	စိတ်ကိုနေရာချထားခြင်း	မင်းထက်ဟန်	ဦးမင်းထက်ဟန် တောင်ဇလပ်နီစာပေ
၁၀။	တဖြည်းဖြည်းနှင့်ကြွေ မဂ္ဂဇင်းဝတ္ထုတိုများ	ဘိုဘိုသန့်ဇင်	ဦးမင်းထက်ဟန် တောင်ဇလပ်နီစာပေ
၁၁။	နို့	မယ်လွင်	ဦးမင်းထက်ဟန် တောင်ဇလပ်နီစာပေ
၁၂။	ကိုယ်နဲ့...သူ့ သူနဲ့...ကိုယ် မဂ္ဂဇင်းဝတ္ထုတိုများ	ဝင်းဝင်းမြင့်(နန်းတော်ရှေ့)	ဦးမင်းထက်ဟန် တောင်ဇလပ်နီစာပေ
၁၃။	မုဆိုးမစည်းရိုး မဂ္ဂဇင်းဝတ္ထုရှည်များ	ငွေဇင်ယော်ဦး(မိုးကုတ်)	ဦးမင်းထက်ဟန် တောင်ဇလပ်နီစာပေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော် ကလေးခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံ

မုံရွာ ဩဂုတ် ၂၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးမြတ်ကျော် သည် ကလေးတပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်နိုင်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကလေးမြို့နယ် စုပေါင်းရုံးရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ကလေးခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပါသည်။
ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များကို ချပြရှင်းလင်း ပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းမှာကြားခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ကလေးတပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်နိုင်ဦးထံ

လိုမြို့ရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေသူများအတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းတင်စိုးက ကလေးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌထံ ခရိုင် အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြတ်စိုးက မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌထံ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ အတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းတို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ် သည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကလေးမြို့ ခုတင် ၃၀၀ ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံကာ ဝန်ထမ်း များအတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း ထောက်ပံ့ပေး အပ်ခဲ့ပြီး တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာ



သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက် အားပေးသည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကလေးမြို့ ခုတင် ၃၀၀ ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် အမှတ်(၁၀) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင်-၃၀၀) တို့တွင် ဆေးကုသမှုခံယူနေကြသော ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ် ဆက်အားပေးကာ အာဟာရဖြည့်စွက်စာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ရေလုပ်ငန်းထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ နှစ်ဆတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ငါးပုစွန်ထုတ် လုပ်မှုတိုးချဲ့ရေး၊ မြေယာအသုံးချမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ငါးပုစွန်မွေးမြူလိုသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီး၊ ဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ငါးပုစွန်မွေးမြူသူ လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးက မြေယာအသုံးချမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တည်ဆဲမြေယာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မြေယာ လုပ်ပိုင်ခွင့် ရရှိထားသည့်လုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ် ထားသည့်ကာလအတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း၊ မြေယာအသုံးချမှု ခိုင်မာသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိစေခြင်းဖြင့် တောင်သူများ၊ မွေးမြူရေး



လုပ်ငန်းများ၏ အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းမှုနှင့် အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် နိုင်မည်ဖြစ်၍ သက်ဆိုင်သူအားလုံးက ပိုင်းဝန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။
ထို့နောက် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်း အင်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က မြေယာအသုံးချမှုဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများနှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်စွဲစပ်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြပြီး တက်ရောက်လာသည့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း

ရှင်များ၏ ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယ ဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ပြန်လည်ဖြေကြားဆွေးနွေးကြသည်။
ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် မြိတ်မြို့နယ် ကလွင်ကျေးရွာရှိ ငါးလုပ်ငန်းစခန်း အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကျွန်းစုမြို့နယ် မအိုင်ကျေးရွာရှိ ဩဘာစံကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ ခေတ်မီရေငန်ပုစွန် မွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်ရန် ကန်ဖော်ခြင်း၊ အအေးခန်းတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ကတ္တလူ ကျေးရွာ ပြည့်ဖြိုးထွန်းကုမ္ပဏီ ခေတ်မီရေငန်

ပုစွန်မွေးမြူထားရှိမှုနှင့် မြိတ်မြို့နယ် သစ်ယာဝ ကျေးရွာ အများပိုင်နှင့် ပြည့်ဖြိုးထွန်းကုမ္ပဏီမှ ခေတ်မီရေငန်ပုစွန် တိုးချဲ့မွေးမြူမည့်မြေနေရာတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ရေငန်ငါး၊ ပုစွန် ပို့ကုန်တိုးမြှင့် ရေးဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။
ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မြိတ်မြို့နယ် ကျွန်းကျေးရွာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးနည်းပညာပြန့်ပွားရေးစင်တာ၌ ကျင်းပသည့် မိုးစပါးစိုက်တောင်သူများအား သဘာဝမြေဩဇာ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားနှင့် သဘာဝ မြေဩဇာနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ အချိန်ကိုက်အချိုးကျ သုံးစွဲနည်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲ၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန နှစ်ရှည်ပင်များသုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေး ခြံ(ရွှေခူး)၌ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းစွန့်ပစ်ပစ္စည်းမှ သဘာဝမြေဆွေးပုံပြုလုပ်ခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲနှင့် ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံပျိုးပင်များနှင့် သဘာဝမြေဩဇာ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတို့သို့ တက်ရောက်ပြီး ဒေသဝမ်း စာဖူလုံရေး၊ တစ်ဧကအထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေး၊ နွေစပါးနှင့် ဆောင်းသီးနှံ စားဖိုဆောင်သီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးဆွေးနွေး၍ ငါးပြေမ တစ်ပိုင် တစ်နိုင်မွေးမြူရေး သရုပ်ပြခြင်းနှင့် စီးပွားဖြစ်စားဖား မွေးမြူခြင်းလုပ်ငန်းများကို တောင်သူများနှင့်အတူ ကြည့်ရှုအားပေးသည်။
သတင်းစဉ်

လွိုင်ကော်မြို့ သန့်ရှင်းရေးတိုးချဲ့ပေးဝေနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေသော တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

လွိုင်ကော် ဩဂုတ် ၂၅
 ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ရန်ပုံငွေဖြင့် လွိုင်ကော်မြို့နေပြည်သူများ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ ဖူလုံလောက်စွာ ရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေး အတွက် အဆင့်မြှင့်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နေသော လွိုင်ကော်မြို့ မိုင်းလုံးရေစက်ရုံတွင် တစ်နေ့လျှင် ရေဂါလန် ၂၅ သိန်းစီထိုင်သည့် အနွေးသံရေစက်ကန် လုပ်ငန်း တည်ဆောက်နေမှု အခြေအနေများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။



ရေကြည်ကန်၊ ရေသန့်ကန်များ ဆောက်လုပ်နေမှု၊ များဖြင့် ပေါင်းစပ်ပေးဝေနေမှု အခြေအနေများကို လက်ရှိရေပေးဝေလျက်ရှိသော ရေပိုက်လိုင်းများနှင့် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြပြီး ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများ အသစ်တိုးချဲ့တည်ဆောက်ထားသော ရေပိုက်လိုင်း စနစ်တကျဖြစ်စေရေး၊ ကာလရှည်အသုံးပြုနိုင်ရေး

အတွက် ခေတ်မီနည်းစနစ်များ အသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် ပြည်သူများ ရာသီမရွေး သောက်သုံးရေ ဖူလုံ လောက်စွာ ရရှိအသုံးပြုနိုင်စေရေးအတွက် လိုအပ် သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့သည်။

ပြည်နယ်၏ ရေအရင်းအမြစ်ဖြစ်သော ဘီလူး ချောင်းမှ အစပြု၍ မိုင်းလုံး၊ ဥတ္တရာရုံ၊ ဒေါ်ဥဒါ၊ နာနတ်တော၊ ဒေါ်တမ၊ နမ့်ကွတ်၊ ရေနီကန်နှင့် အစိုးရ ရေစက်ရုံအပါအဝင် စုစုပေါင်း ရေစက်ရုံ ရှစ်ရုံမှ တစ်ဆင့် လွိုင်ကော်မြို့ ရပ်ကွက်ပေါင်း ၂၆ ရပ်ကွက် အတွင်း နေထိုင်သော ပြည်သူတစ်သိန်းခန့်အား တစ်ရက်လျှင် ရေကြည် ၃၇ ဒဿမ ၆ သိန်း ဂါလန် ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိပြီး မိုင်းလုံးရေစက်ရုံတွင် တိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်နေသော အနွေးသံရေစက်ကန်လုပ်ငန်း တည်ဆောက်မှုပြီးစီးပါက မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ၁၃ ရပ်ကွက်ရှိ လူဦးရေ ၈၀၀၀ ခန့်အား နေ့စဉ် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ ထပ်မံဖြည့်ဆည်း ပေးဝေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းခွင်အကြံပြုလေ့ကျင့်ရေး သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ လူထုအခြေပြုပဟိုဌာန(ပျဉ်းမနား)သို့ လာရောက်လေ့လာ

ပျဉ်းမနား ဩဂုတ် ၂၅
 ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းခွင်အကြံ ပြုလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်း (၁/၂၀၂၃) တွင် တက်ရောက်နေကြသည့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၃၁ ဦး တို့သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရုံး သို့ လေ့လာရေး လာရောက်ကြ သည်။

ဦးစွာ လေ့လာရေးလာရောက် ကြသည့် သင်တန်းသား သင်တန်း သူများအား ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းဇင်



ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်နန်းမေစုအောင် နှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မင်းလွင် တို့က လူထုအခြေပြုပဟိုဌာန ဘက်စုံသုံးခန်းမ၊ ကွန်ပျူတာ သင်တန်းခန်းနှင့် စာဖတ်ပိုင်းများ သင်တန်းခန်းနှင့် စာဖတ်ပိုင်းများ ကျင်းပဆောင်ရွက်သည့် Book Club ခန်းတို့တွင် လုပ်ငန်း

Management System(DLMS) ဖြင့် စာအုပ်များရေးသွင်းခြင်းနှင့် ငှားရမ်းမှု အခြေအနေများ၊ ကလေး စာဖတ်ခန်းအတွင်း ပြင်ဆင်ထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ ရည်ညွှန်းစာဖတ်ခန်းနှင့် အသိ ပညာပေး Talk Show ရိုက်ကူး ဆောင်ရွက်သည့် နေရာများ၊ နယ်လှည့် စာသင်ခန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ရွှေလျား စာကြည့်တိုက် မော်တော်ယာဉ်တွင် စာအုပ်၊ စာစောင်များ ပြင်ဆင် ထားရှိမှု၊ စာအုပ်သိုလှောင်ခန်း အတွင်း စာအုပ်များ စနစ်တကျ သိုလှောင်ထားရှိမှု အခြေအနေ များကို လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးသီဟ(ပြန်/ဆက်)



ပေါက်တောမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း(မြို့မ)၌ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ

ပေါက်တော ဩဂုတ် ၂၅
 ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော လူငယ်စကားပိုင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ပေါက်တောမြို့ အထက်(မြို့မ)ရှိ စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ပေါက်တောမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်တင်တင်စိန်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား သည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “လူငယ်နှင့် စာရိတ္တ”၊ “လူငယ်နှင့် စာဖတ်ခြင်း”၊ “လူငယ်နှင့် ကျန်းမာရေး” “လူငယ်နှင့် ကြီးပွားရေး”အစရှိသည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ က မိမိတို့သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကြရာ သက်ဆိုင်ရာ ခေါင်းစဉ်အလိုက် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လေးဦးက ပြန်လည်ဖြေကြားခြင်းဖြင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ပြသထား သည့် ကလေးအလုပ်သမားများပပျောက်ရေး၊ လူကုန်ကူးမှုနှင့် မူးယစ် ဆေးဝါး အသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များကို ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၆-၈-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြန်ကြီးတိုင်း	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကရင်စတီ
92 Ron	၂၃၀၀	၂၃၆၀	၂၃၅၅	၂၃၂၀	၂၃၆၀	၂၃၈၀	၂၃၆၅	၂၃၅၅	၂၃၅၀	၂၃၆၀	၂၃၅၀	၂၃၆၀	၂၃၅၅	၂၃၅၅	၂၃၀၀	၂၆၃၀	၃၃၀၅
95 Ron	၂၃၅၀	၂၄၀၀	၂၃၉၅	၂၃၆၅	၂၄၀၅	၂၄၂၀	၂၄၀၅	၂၃၉၅	၂၃၉၀	၂၄၀၀	၂၃၉၀	၂၄၀၀	၂၃၉၅	၂၃၉၅	၂၃၃၀	၂၇၅၅	၃၄၀၅
HSD (500 ppm)	၂၃၅၅	၂၄၀၅	၂၃၉၀	၂၃၆၅	၂၄၀၅	၂၄၂၅	၂၄၁၀	၂၃၉၀	၂၃၈၅	၂၃၉၅	၂၃၉၅	၂၄၀၅	၂၃၉၅	၂၃၉၅	၂၃၅၅	၂၇၅၅	၃၄၀၅
HSD (50 ppm)	၂၃၃၀	၂၃၈၀	၂၃၆၅	၂၃၄၀	၂၃၈၀	၂၄၀၅	၂၃၉၀	၂၃၇၅	၂၃၇၀	၂၃၈၀	၂၃၇၀	၂၃၈၀	၂၃၇၅	၂၃၇၅	၂၃၃၅	၂၆၅၅	၃၃၅၅
HSD (10 ppm)	၂၃၃၀	၂၃၈၀	၂၃၆၅	၂၃၄၀	၂၃၈၀	၂၄၀၅	၂၃၉၀	၂၃၇၅	၂၃၇၀	၂၃၈၀	၂၃၇၀	၂၃၈၀	၂၃၇၅	၂၃၇၅	၂၃၃၅	၂၆၅၅	၃၃၅၅

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၃၀၀	၂၂၇၆
95 Ron	၂၃၂၃	၂၃၀၃
HSD (500 ppm)	၂၃၃၀	၂၃၀၅
HSD (50 ppm)	၂၃၁၃	၂၃၀၃
HSD (10 ppm)	၂၃၁၃	၂၃၀၃

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
 (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျွန်ုပ်တို့မှမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၀၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
 ၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၀၄၃၃၅၃၃
 စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ဓာတ်ခွဲမှုနာစုစုပေါင်း ၄၅၁၀ စစ်ဆေးပြီးစီး ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ငါးဦး တွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၂၅-၈-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၂၄-၈-၂၀၂၃) ရက် နေ့၊ ည(၈:၀၀)နာရီမှ (၂၅-၈-၂၀၂၃)ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမှုနာစုစုပေါင်း (၄,၅၁၀) အား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၅)ဦး တွေ့ရှိရသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၁၁) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် လုံခြုံရေးစိန်ခေါ်မှုများနှင့် မဲခေါင်-လန်ချန်း ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ

နန္ဒာလွင်မိုး (Myanmar-ISIS)

မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ (Myanmar Institute of Strategic and International Studies) က ကြီးမှူးပြီး မဲခေါင်-လန်ချန်းနိုင်ငံများအကြား သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ (Seminar: Cooperation on Non-Traditional Security Matters among Mekong Lancang Countries) ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ Chatrium ဟိုတယ်၌ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မဖော်ပြမီ မဲခေါင်-လန်ချန်းနိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုယန္တရားနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အနည်းငယ်မျှ တင်ပြလိုပါသည်။ ဤနေရာ၌ “မဲခေါင်-လန်ချန်း” အခေါ်အဝေါ်နှင့် “လန်ချန်း-မဲခေါင်” အခေါ်အဝေါ်ကို အနည်းငယ်ရှင်းပြလိုပါသည်။



မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ ကကြီးမှူးပြီး မဲခေါင်-လန်ချန်းနိုင်ငံများအကြား သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၊ Chatrium ဟိုတယ်၌ ကျင်းပစဉ်။

ဆောင်ရွက်မှုအစ
အရှေ့အာရှနိုင်ငံဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံနှင့် အရှေ့တောင်အာရှဒေသတွင်း နိုင်ငံများဖြစ်သော ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ် စသည့် ခြောက်နိုင်ငံမှ လူဦးရေ ၃၂၆ သန်းကျော်၏ ဘုံအကျိုးစီးပွားနှင့် ဒေသတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စတင်စေခဲ့သည့် မဲခေါင် (သို့မဟုတ်) လန်ချန်းမြစ်သည် မိုင်ပေါင်း ၂၇၀၀ ကျော် ရှည်လျားပြီး ကမ္ဘာတွင် (၁၂) စင်းမြောက် အရှည်ဆုံးမြစ်တစ်စင်း ဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း တိဗက်ကုန်းမြင့်ဒေသတွင် မြစ်ဖျားခံ၍ ဖော်ပြပါ ခြောက်နိုင်ငံကို ဖြတ်သန်းလျက် ဗီယက်နမ်မြစ်ဝှမ်းဒေသကို ဖြတ်သန်းပြီး တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်းစီးဝင်သွားသော အဆိုပါမြစ်ကို တရုတ်နိုင်ငံတွင် လန်ချန်းမြစ်ဟု ခေါ်ဆိုပြီး ကျန်မြစ်သန်းစီးဆင်းရာ နိုင်ငံများက မဲခေါင်မြစ်ဟု ခေါ်တွင်ကြပါသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံ နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သော (၁၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-တရုတ်

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် မဲခေါင်ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအကြား စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဒေသတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွာဟချက် လျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုယန္တရား တစ်ခုထူထောင်နိုင်ရေး စတင်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ ဆန်းယမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နိုင်ငံခြားဆောင်ရွက်မှု အစည်းအဝေးတွင် “မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Mekong-Lancang Cooperation-MLC)” ယန္တရားကို တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။ မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နယ်ပယ်များ
မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အဓိကမဏ္ဍိုင် (၃)ခု (MLC Cooperation Pillars) ဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးမဏ္ဍိုင် (Political and Security)၊ စီးပွားရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမဏ္ဍိုင် (Economic and Sustainable Development) နှင့် လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု

နှင့် ပြည်သူ့အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိတွေ့ဆက်ဆံရေးမဏ္ဍိုင် (Social, Cultural and People-to-People Exchange) နှင့် ဦးစားပေးကဏ္ဍ (MLC Priority Cooperation Areas) (၅) ခု ဖြစ်သည့် ပေါင်းစည်းဆက်နွယ်မှု၊ ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်တိုးမြှင့်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ရေအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ ပါဝင်သည့် (5+3 Framework) လုပ်ငန်းမူဘောင်ကို ချမှတ်၍ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးနှင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုလျှော့ချရေးကဏ္ဍ၊ သစ်တောကဏ္ဍ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍ၊ အကောက်ခွန်နှင့် ကုန်ပစ္စည်းအရည်အသွေး စစ်ဆေးမှုကဏ္ဍ၊ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍ၊ ပညာ

ရေးကဏ္ဍနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍ စသည့်ကဏ္ဍတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးချဲ့ခဲ့ပါသည်။ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ မိသားစုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အဖွဲ့၏သက်တမ်းသည် နုနယ်သော်လည်း လက်တွေ့ဆန်ပြီး ထိရောက်သည့် လူထုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းအခြေပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ယန္တရားတစ်ရပ်အဖြစ် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ကြီးသည် အောင်မြင်စွာ ရပ်တည်နိုင်လျက်ရှိပါသည်။ သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်း
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာရပ်များ စက္ကန့်နှင့်အမျှ တိုးတက်လာမှု၏ကောင်းကျိုးများကို မိမိတို့ ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတိုင်း စံစားနေရသကဲ့သို့ ဆိုးကျိုးများကိုလည်း ကြိုတင်စောင့်ရှောက်ရပါမည်။ နိုင်ငံအသီးသီးတွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အနေအထားနှင့် ကိုက်ညီသည့် ပြည်တွင်းဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများအသုံးပြု၍ နည်းပညာရပ်၏ ကောင်းကျိုးဆိုးကျိုးများကို ချိန်ခွင်လျှာ ညီမျှစေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့အတူ မဲခေါင်-လန်ချန်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည်လည်း နည်းပညာတိုးတက်လာမှု၏ နောက်ဆက်တွဲကောင်းကျိုးများကို တူညီစွာ လက်တွဲအသုံးချနိုင်ရေးနှင့် ဆိုးကျိုးများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်ရေးတို့ကို ဝိုင်းဝန်းအဖြေရှာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့သည် ယနေ့ခေတ် လူသားတစ်ဦးချင်း၊ တစ်ယောက်ချင်းနီးပါးကြုံတွေ့နေရသည့် နည်းပညာ

ဆိုးကျိုးများနှင့် သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဝိုင်းဝန်းအဖြေရှာနိုင်ရန်အလို့ငှာ မဲခေါင်-လန်ချန်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ပညာရှင်များအား ဖိတ်ကြားပြီး သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲကို အပိုင်းနှစ်ပိုင်းခွဲ၍ ကျင်းပခဲ့ပြီး ပထမအပိုင်းတွင် သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများဖြစ်သည့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး၊ အွန်လိုင်းလောင်းကစား၊ လိမ်လည်မှု၊ ဆိုက်ဘာရာဇဝတ်မှုတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဒုတိယပိုင်းတွင် စားရေရိက္ခာလုံခြုံရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲများသည် တရုတ်၏ Global Security Initiative (GSI)၊ Global Development Initiative (GDI)၊ Global Civilization Initiative (GCI) တို့နှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက တက်ရောက်၍ အဖွဲ့အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌတို့ကလည်း မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုစီမံကိန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း အသီးသီးအမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံ မဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များအပြင် မဲခေါင်-လန်ချန်း ဒေသတွင်းနိုင်ငံ ခြောက်နိုင်ငံရှိ အသိပညာရှင်အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်သည့် Cambodian Institute for Cooperation and Peace၊ China Institute of International Studies၊ International Studies Center in Thailand၊ Institute of Foreign Affairs in Laos PDR၊ Institute for Southeast Asian Studies in Vietnam နှင့် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်တို့မှ ပါမောက္ခများ၊ သုတေသီများ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ မဲခေါင်-လန်ချန်းနိုင်ငံများ၏ သံရုံးများမှ ကိုယ်စားလှယ်များလည်း တက်ရောက် လေ့လာခဲ့ကြပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲ၌ အသိပညာရှင်/ အတတ်ပညာရှင်များသည် အောက်ဖော်ပြပါ ကိစ္စရပ်များနှင့် အကြံပြုချက်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ပါသည်။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အဆိုပါပြဿနာများကို ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအနေဖြင့် လက်တွဲဖြေရှင်းကြရမည် ဖြစ်ပြီး ယခုကဲ့သို့ ဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်၍ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အသိပညာရှင်သုတေသီများ ပူးပေါင်းပြီး အတွေးအခေါ်အယူအဆသစ်များ ဖန်တီးဖော်ထုတ်ကာ အဆုံးအဖြတ်ပေးကြရမည့် သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များအတွက် အထောက်အကူပြုမည့် အကြံဉာဏ်များ ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက မဲခေါင်-လန်ချန်း ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအကြား သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် လုံခြုံရေးစိန်ခေါ်မှုများကို ပူးပေါင်းဖြေရှင်းရန်အတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းမည်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလ ငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

- ❖ ခေါင်းဆောင်များသည် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းရမည်၊ သမာသမတ် ရှိရမည်၊ လက်အောက်အပေါ် စိတ်ကောင်းစေတနာကောင်းရှိ ရမည်ဖြစ်ပြီး ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ဖြင့် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ရမည်ဖြစ်...
 - ❖ ကိုယ်ချင်းစာမှုအပိုင်းတွင် နှစ်ပိုင်းရှိပြီး သဘောကောင်းခြင်းနှင့် စေတနာကောင်းခြင်းဟူ၍ ရှိ...
 - ❖ ရေတိုအလုပ်ဖြစ်စေရေးကြည့်၍ သဘောကောင်းသည့်ပုံစံမဟုတ်ဘဲ ရေရှည်အကျိုးကိုကြည့်၍ စေတနာထားဆောင်ရွက်ရန်လို...
 - ❖ မိမိအထက်အရာရှိများ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် မိမိလက်အောက် မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများ၊ အခက်အခဲ များကို နားလည်မှုရှိရမည်ဖြစ်...
- နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၉ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်(ကြည်း)ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(မှော်ဘီ)မှ နည်းပြအရာရှိကြီးများ၊ အမျိုးသမီးဗိုလ်လောင်းသင်တန်းသူများနှင့် အမျိုးသမီးခြေလျင်တပ်စုမှူးသင်တန်းမှ သင်တန်းသူများအား တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

သထုံ-ဘားအံ-ကျောက်ရိတ်-မြဝတီ အာရှလမ်းမပေါ်ရှိ မြေပြိုကျပျက်စီးခဲ့သည့်နေရာ၌ သုံးလွှာတစ်ထပ်ဘေလီသံပေါင်တံတား တည်ဆောက်ပြီးစီး၊ မော်တော်ယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ပြီ



နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
 ကရင်ပြည်နယ် ကျောက်ရိတ်မြို့နယ် အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဩဂုတ် ၇ ရက်က သထုံ-ဘားအံ-ကျောက်ရိတ်-မြဝတီ အာရှလမ်းမပေါ်ရှိ မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၄၉ မိုင်နှင့် ၁၄၉ ဒသမ ၅မိုင် အကြားနေရာ၌ လမ်းမြေသားဖြတ်ထွက် မြေပြိုကျမှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ခြင်း မရှိဘဲ လမ်းပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
 အဆိုပါ လမ်းပိတ်ဆို့ခဲ့သည့် နေရာသို့ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည့် ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဩဂုတ် ၁၀ ရက်မှစတင်၍ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာနအောက်ရှိ စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်က သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဆန်ရောင်းချမှု နေရာတိုးမြှင့်ရောင်းချမည်

စာမျက်နှာ » ၁၂

ပီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ တိုးတက်လာစေရေး ဆောင်ရွက်မည်

စာမျက်နှာ » ၁၃

ရင်းနှက်စံအသင်းမှ ဘယ်လ်ဂျီယံ တောင်ပံကစားသမား ဒိုကူကို မန်စီးတီးအသင်းက ပေါင် ၅၅ ဒသမ ၄ သန်းဖြင့် ခေါ်ယူ

မန်စီးတီးအသင်းဟာ ရင်းနှက်စံအသင်းမှ ဘယ်လ်ဂျီယံတောင်ပံကစားသမား ဒိုကူကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၅၅ ဒသမ ၄ သန်းဖြင့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူလိုက်ပြီဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။
 ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက တစ်ရာသီအတွင်း ဆုဖလားသုံးလုံးသိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့တဲ့ မန်စီးတီးအသင်းဟာ အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ်ရှိ တောင်ပံကစားသမား ဒိုကူအား ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုကာ ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပြီး တောင်ပံကစားသမား ဒိုကူဟာ ရင်းနှက်စံအသင်းနဲ့အတူ သုံးရာသီကြာ ဖြတ်သန်းခဲ့ရာမှာ ပြင်သစ်ပထမတန်းပွဲစဉ် ၇၅ ပွဲပါဝင် စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၅ သို့



U12 Junior World Challenge 2023 ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ ယူ-၁၂ အသင်း ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅
 (၁၁)ကြိမ်မြောက် U12 Junior World Challenge 2023 ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ဩဂုတ် ၂၅ ရက်က ဂျပန်နိုင်ငံ ချီဘာမြို့၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။
 မြန်မာ ယူ-၁၂ အသင်းသည် အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် ဂျပန်ကလပ် Daiwa House Dream ယူ-၁၂ အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။
 ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်
 မြန်မာ ယူ-၁၂ အသင်းသည် အုပ်စုပွဲစဉ်များအပြီးတွင် စပိန်ကလပ် ဘာစီလိုနာ၊ ဂျပန်ကလပ်များဖြစ်သည့် Daiwa House Dream ယူ-၁၂ အသင်းနှင့် JEF United Ichihara Chiba ယူ-၁၂ အသင်းတို့ကို အရေးနိမ့်ခဲ့သဖြင့် အုပ်စုအောက်ဆုံးတွင် ရပ်တည်ကာ ရှုံးထွက်အဆင့်တက်ရောက်နိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အဆင့်သတ်မှတ်ချက်အတွက်သာ ပွဲများဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရသည်။
 စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၅ သို့

